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L J U D S T V A 

OB DNEVU VARNOSTI 

Na braniku naše samoupravne 
socialistične skupnosti 

Danes praznujejo delavci organov naše varnosti svoj 
praznik, spomin na 13. maj 1944, ko je bil pri poverjeništvu za 
notranje zadeve nacionalnega komiteja osvoboditve Jugoslavije 
ustanovljen oddelek za zaščito naroda. Za praznik želimo našim 
bralcem na kratko predstaviti delo organov javne varnosti na 
ptujskem območju. 

Pred kratkim je skupščina občine Ptuj, v soglasju z 
republiškim sekretariatom za notranje zadeve SRS, imenovala 
za novega komandirja postaje milice Ptuj, BORISA 
ŽNIDARIČA', ker je bil dosedanji komandir Stane Širovnik, 
zaradi zdravstvenih razlogov in kadrovskih potreb razporejen na 
drugo delovno mesto. 

Zaprosili smo novega koman
dirja PM Ptuj , da nam odgovori na 
nekaj vprašanj o delu in uspehih 
postaje milice Ptuj v lanskem letu. 
Boris Žnidar ič , k i je pravkar 
k o n č a l osnu tek poroči la o delu 
postaje milice Ptuj za leto 1975, 
to poroč i lo bo predloženo tud i 
obč insk i skupščini , je po kra tkem 
premisleku dejal: 

„Postaja milice s splošnim 
delovnim področ jem je organ za 
neposredno opravljanje nalog s 
področ ja javne varnost i na 
območ ju ptujske o b č i n e . Naloge 
opravljamo v skladu z določil i 
zakona o notranjih zadevah in 
drugih predpisov, ki se nanašajo 
na varovanje ustavnega reda in 
pridobi tev naše socialistične revo
lucije. Pri svojem delu v letu 1975 
smo zabeležili dobre rezultate, za 

kar gre priznanje vsem delavcem 
milice, s prejšnjim komandir jem 
S tane tom Širovnikom in obema 
p o m o č n i k o m a , Marjanom Vršcem 
in F rancem Kozelom na če lu . " 

Kakšna je splošna ocena 
problemat ike javne varnosti? 

»Ugotavljamo, da se problema
tika javne varnost i po svojem 
obsegu iz leta v leto povečuje, 
prav tako kriminali teta . Na 
o b m o č j u PM Ptuj se j e , v 
primerjavi z le tom popre j , 
povečalo število kaznivih dejanj za 
24 primerov ali za 3 4 4 ods to tka . 
Predvsem na področ ju javnega 
reda in miru se kaže stalna 
t endenca porasta prekrškov. Naše 
območ je je bilo lansko leto sicer 
izjema, saj smo ugotovih 1.151 
prekrškov s tega področja , kar j e 
za 2,37 % manj kot leto poprej. V 

nenehnem porastu so p rome tne 
nezgode in njihove posledice. 
Primerjava z le tom 1974 sicer 
kaže, da se j e število nezgod 
povečalo za 15 primerov, zato pa 
je bilo 15 mrtvih manj , čeprav je 
bilo 16 oseb več telesno 
poškodovanih, vendar je bilo za 
enako število manj težjih telesnih 
poškodb . Materialna škoda v 
prometn ih nezgodah v lanskem 
letu je znašala 4 ,038 .923 dinarjev. 
Ti poda tk i in primerjave z le tom 
1974 pa niso popolni , ker so v 
letu 1975 prikazani samo ukrepi 
PM Ptuj , doč im so bili prejšnja 
leta prikazani tudi ukrepi postaje 
p rome tne milice Maribor, ki j ih je 
izvedla na o b m o č j u ptujske 
obč ine . To velja predvsem za 
p r o m e t n e nezgode na magistralni 
cesti M a r i b o r - Z a g r e b . " . 

Kako je na področ ju kriminali
te te? 

,,V lanskem letu smo obravna
vali 1.498 kaznivih dejanj, kar je 
za 24 dejanj več ko t leto poprej . 
Ce k temu prištejemo še p rometne 
nezgode, za katere smo spise 
odstopil i pristojnim javnim tožil
cem, se število kaznivih dejanj 
poveča na 1.773, kar je za 68 
primerov več ko t v letu 1974. 
Uspešno raziskanih je bilo 
70 ,42 % kaznivih dejanj, 443 
primerov ah 29,58 % pa je ostalo 
še neraziskanih. Največ kaznivih 
dejanj, več kot polovica vseh, je 
zoper družbeno in zasebno 
premoženje , k i je iz leta v leto v 
porastu , sledijo delikti zoper 
splošno varnost ljudi in premože
nje, t eh je bilo lani 326 in delikti 
zoper življenje in telo, lani smo jih 
obravnavli 300 in so se v zadnjih 
pet ih letih zmanjšali za dobro 
č e t r t i n o . " 

§e morda poda tk i o gospodar
skem kriminalu? 

„Pri odkrivanju kaznivih dejanj 
v gospodarstvu in na škodo 
gospodarskih organizacij smo bili 
v letu 1975 manj uspešni ko t leto 
poprej ali pa je teh dejanj bilo 
dejansko manj . Z ustrezno 
strokovno službo UJV Maribor in 
samostojno, samo skupno dali 17 
ovadb pris tojnemu javnemu to
žilcu za 30 storilcev kaznivih 
dejanj, k i so j ih storili 34, od tega 
6 kaznivih dejanj ponarejanja ali 
uničenja uradnih listin, 7 tatvin, 5 
poneverb, 3 primere grabeža i td ." 

Kako pa je z mladinskim 
kr iminalom? 

„V lanskem letu smo obravna
vali 116 mladoletnih oseb zaradi 
storjenih 88 kaznivih dejanj. To je 
zelo ugoden podatek, če vemo, da 
smo v letu 1974 obravnavali 240 
mladoletnih oseb za 181 storjenih 
kaznivih dejanj, kar pomeni , d a j e 
v lanskem letu bilo, tako število 
obravnavanih primerov mladolet
nikov, kot število njihovih 
kaznivih dejanj za več ko t 
polovico manjše kakor v letu 

Franc Kozel, pom. koman-
diija 

1974. Od skupnega števila 
kaznivih dejanj, obravnavanih v 
lanskem letu, odpade na mlado
letnike le 5,87 %. To nedvomno 
dovolj zgovorno pr iča o tem, da 
naša mladina le ni tako 
pokvarjena, ko t to velikokrat 
slišimo na ulici. Torej , naša 
mladina zdaleka ni tak problem, 
kot so cesto prob lem polnole tne 
osebe. Med obravnavanimi mlado
letniki j ih je polovica mlajših 
mladoletnikov in o t rok . Najpo
gostejši vzroki, da mladina zaide 
na stranpot so neurejene družin
ske razmere, slabo nadzorstvo in 
zanemarjanje o t r o k . " 

Še precej je pod roč i j , ki ste jih 
obravnavali, vprašanj, k i bi 
zanimala naše bralce, to so 
predvsem prekrški s področ ja 
javnega reda in mira, izredno 
pereča p rome tna varnost , po
dročje družbene samozaščite in 
druga dejavnost ter problemat ika , 
s katero se pri svojem delu 
srečujete, vendar nam zaenkrat 
prostor ne dopušča , zato se 
pr iporočamo za nadaljevanje tega 
razgovora kdaj drugič. Za konec 
samo še vprašanje, ali ste pripravili 
za vaš praznik kak poseben 
program? 

»Pripravili smo sicer obširen 
program, vendar ga ne bo m o č v 
celoti realizirati, delno zaradi 
pomanjkanja časa, delno pa 
sredstev. V programu imamo 
razgovore z vodji varnostnih 
okolišev po krajevnih skupnost ih 
in razgovor z najuspešnejšim 
va rnos tn ikom V nedeljo, 9. maja 
1976 pa smo sodelovali na 
regionalnem tekmovanju, k i g a j e 
organizirala UJV Maribor. Po tri 
članske ekipe so sodelovale v 
disciplinah: orientacijski p o h o d , 
streljanje in avto rally, s 
predhodnim testiranjem s p o d r o č 
ja cestnega prometa . Poleg tega je 
predvidenih še nekaj prireditev in 
srečanj ." 

Hvala za odgovore, vam in vsem 
delavcem javne varnosti pa 
prisrčne čest i tke za praznik! 

F . Fideršek 

Patrulja milice pri opravljanju delovnih nalog 

ZMAGA PTUJČANOV 
Sklep javne radijske oddaje , ,Spoznavajmo svet in d o m o v i n o " , k i j e 

bil v sobo to , 8. maja o b 20. ur i v špor tn i dvorani , ,Mladika" v Ptuju je 
prinesel zmago ekipi srednješolskega cent ra Ptuj . Prireditev je bila 
zanimiva zlasti še za to , ker je po prvi , j u n d i " vodila gos tu joča ekipa iz 
Mozirja. Naši tekmovalci Marina Irgl, Tatjana Zidarič Brigita Habjanič 
Danica Hercog in Miran Pal pa so v nadaljevanju tekmovanja uspeli 
razliko obrn i t i v svojo koris t . Ekipo iz Mozirja so premagali z rezul ta tom 
15 p ro t i 11 . 

Za zmago so se j im zadovoljni gledalci zahvalili z g romkim aplavzom 
Trgovsko podjetje , , Izbira" Ptuj je tudi to pot nagradilo tekmovalce s 
prakt ičn imi darili. V glasbenem vložku oddaje pa je ob zvokjh ansambla 
Mojmira Šepeta zapel priljubljeni Braco Koren. Požrtvovalnim č lanom 
naše ekipe tudi naše iskrene čes t i tke ! 

MG 

Zm^ovalna ekipa ptujskih srednjih šol Foto: Kosi 

Časovno zaostajanje pri 
družbenem planiranju 

Sistem družbenega planiranja mora imeti pomembno 
vlogo v vseh procesih samoupravnega povezovanja 
združenega dela. Združeni delavci, v raznih oblikah 
medsebojno povezanih, odvisnih in vzajemno odgovornih 
delovnih organizacij, krajevnih in samoupravnih interesnih 
skupnosti, so odgovorni, da pravočasno s planom zagotovijo 
najbolj ugodne pogoje in rezultate svojega dela. O teh 
nalogah je razpravljal tudi komite občinske konference ZKS 
Ptuj na predzadnji seji. Na podlagi temeljite vsebinske 
razprave o stanju, nalogah in problemih na področju 
planiranja v občini in sploh na področju uveljavljanja novega 
sistema sam.oupravnega planiranja, je sprejel več ugotovitev 
in sklepov. 

Glavna ugotovitev je, da smo na vseh ravneh planiranja v 
v časovnem zaostanku glede na sprejeti program aktivnosti v 
SRS in v občini, čeprav so se vključili v pripravo in razpravo 
planov vsi nosilci planiranja v občini, pripravili so gradiva, ki 
so še v različnih fazah izdelave in različne kakovosti. 

Splošna ugotovitev je tudi, da so povsod začeli 
intenzivneje delati v pripravah za srednjeročne plane na 
novih osnovah šele po sprejetju zakona. Prej so ponekod 
sicer že temeljito delali, vendar po starem sistemu planiranja, 
kar je imelo za posledico: slabe politične priprave, še slabše 
obveščanje delavcev in z ato slabo poznavanje ožjih temeljev 
samoupravnega planiranja. Vzrok je tudi v tem, da za 
konkretizacijo ustavnih načel ni bilo opredeljenih temeljnih 
rešitev in oblikovanega metodološkega pristopa k 
samoupravnemu planiranju. Zaostajanje so pogojevali tudi 
kadrovski in organizacijski dejavniki. 

Zaradi slabe idej no politične priprave na nov 
sarrtoupravni sistem planiranja vseh delavcev, posebno pa še 
neposrednih proizvajalcev in občanov, ti v prehodnem 
obdobju niso bili vključeni v proces planiranja. Zaradi tega 
tudi v današnji fazi planiranja še nimamo povsod 
samoupravnih sporazumov o temeljih samoupravnih planov, 
predvsem v delovnih organizacijah, v SOZD in združenjih ter 
v krajevnih skupnostih. Planiranje je tudi preveč doslej teklo 
od delovne organizacije navzdol in ne obratno. 

Iz tako neenotnega izvrševanja nalog na področju 
planiranja tudi ni mogla biti zagotovljena SOČASNOST 
planiranja pri nosilcih na vseh ravneh. Zaradi tega nastajajo 
planska gradiva tudi nepovezano in posamično, kar še bolj 
vpliva na neskladja interesov, vsebovanih v planskih 
dokumentih, vse to pa povzroča, da se faza usklajevanja 
planov podaljšuje. V celotnem sistemu planiranja je močno 
občutiti tudi odsotnost delovanja in vključevanja poslovnih 
bank v proces samoupravnega planiranja, zaradi tega tudi ni 
mogoče pričakovati v bližnji prihodnosti potrebnega 
usklajevanja v smeri: bahke - TOZD in drugi nosilci 
planiranja. 

Na splošno ugotavljamo, da namen ustave in zakona na 
vseh ravneh še niso v celoti dojeli in sprejeli. Posebne težave 
se kažejo v krajevnih skupnostih, zaradi tega je v planih 
TOZD tudi odsoten interes neposrednega proizvajalca in 
občana. Dejstvo, da so v planih TOZD slabo zajete zunaj 
podjetniške planske kategorije, daje slutiti, da v celoti še 
nismo sprejeli dohodka kot družbene kategorije. 

ZačetivD slabo vključevanje družbenopolitičnih 
organizacij v sami občini je tudi precej prispevalo k temu, da 
akcija ni stekla pravočasno in bi tako bistveno pripomogla h 
končanju posameznih faz planiranja v predvidenih rokih. 
Zaradi tega je komite OK ZKS Ptuj še posebej poudaril 
odgovornost vseh komunistov za izvedbo celotne akcije na 
področju planiranja. 

Kritično tudi ugotavljajo, da na stanje in probleme 
samoupravnega planiranja v občinah vpliva tudi slaba 
politična in organizacijska pripravljenost odgovornih 
dejavnikov v republiki. To se kaže predvsem v odsotnosti 
zakona in metodologije, različnih, cesto nasprotujočih se 
informacijah in navodilih glede planskih dokumentov in 
podobno. Vse to pa ne sme biti izgovor, da planov ne bi 
pripravili in uskladili pravočasno, da z njimi ne bi zagotovili 
v največji možni meri delavčevo samoupravno odločanje in 
kontrolo v celotnem procesu reprodukcije in financiranja. 

Franc Fideršek 

163 rdečih nagelinev\ 

Na proslavi v Mostju je bilo svečano sprejetih 163 novih članov v ZK, od 
tega kar 108 mladih do 25 let . Med sprejetirmje 71 delavcev, 24 učencev 
in š tuden tov , 19 vojakov, 2 gospodinji in 47 članov iz drugih pokbcev. 

F o t o : I .Cian i 

ORMOŽ 

Jutri prvič skupaj 
Odkar so tudi v ormoški 

občini spostavili družbene od
nose na novih delegatskih 
temeljih, se še doslej ni 
ugodilo, da bi skupščina ka-
terekoU izmed samoupravnih 
interesnih skupnosti zasedala 
skup^ z zbori družbenopoli
tične skupnosti, to je z 
občinsko skupščino. 

Takšna samoupravna prak
sa, ki je zapisana v besedilu 
nove ustave, bo na ormo3<em 
območju prvič uveljavyena 
jutri, 14. maja, ko bodo zbor 
združenega dela, zbor krigev-
nih skupnosti in družbeno
politični zbor SO Ormož 
skupaj s člani skupščine sa-
iViOupravTie interesne skupno
sti za področje zdravstva, 
obravnavali problematiko 

zdravstva v regionalni zdrav
stveni skupnosti Maribor in 
občinski zdravstveni skupno
sti Ormož. 

V nadaljevanju tega skup
nega zasedanja bodo obravna
vah še predlog programa 
zdravstvenega varstva za po-
dravsko regijo in občino Or
mož ter odločali o sprejetju 
odloka za razveljavitev odloka 
o zagotavljanju zdravstvenega 
varstva zdravstveno nezavaro
vanim osebam v občini. 

Po skupnem zasedanju s 
skupščino samoupravne inte
resne dcupnosti s področja 
zdravstva, bodo samo zbori 
občinske skupščine obravna
vah še poročilo o delu občin
skega sodišča in postaje milice 
Ormož v lanskem letu. jr 



LETOVANJE DELAVCEtf 
IN POCITNISKAJSKUPAIOST 

Med ^ e p i 8. kongresa Zveze sindikatov Slovenije so tudi 
opredeljene naloge sindikatov, ki jih imajo na področju 
organiziranega oddiha in rekreacije delavcev in njihovOi družin. 
To področje je bilo doslej zapostavljeno. Prav zaskrbljujoč je 
podatek, da se v naši družbi tako malo angažiramo za množičen 
oddih našega delavca. O rekreaciji in oddihu govorimo le dobra 
dva meseca v letu. Organiziran oddih in rekreaciga zaposlenih 
sta tako prepuščena stihiji. 

Nove možnos t i se na tem 
področ ju odpirajo z ustanovlje
nem poči tn iških skupnost i za 
rekreacijo in oddih . Z njimi bi 
zagotovili izrazitejšo solidarnost in 
vzajemnost, • nove površine za 
graditev poči tn iških d o m o v in 
rekreacijskih centrov ter racio
nalno poslovanje in povezovanje 
poči tniških domov in rekreacij
skih objektov. Poči tn iška skup
nost • bo torej oblika za 
dogovarjanje poli t ike na tem 
področ ju . 

Z odzivom za ustanovitev 
poči tn iške skupnost i v ptujski 
občini n ikakor ne m o r e m o bi t i 
zadovol jn i Sindikalne sredine v 
mnogih T O Z D so k ra tko malo 
obšle to p o m e m b n o akcijo. T o pa 
še ne pomeni , da do ustanovitve 
poči tn iške skupnost i ne b o prišlo. 
Naj povemo, da tiste • delovne 
organizacije, ki k sporazumu o 
ustanovitvi poči tn iške skupnost i 
niso pristopile navajajo, da so 
problem letnega oddiha svojih 
delavcev rešile z nakupom prikolic 
ali poči tn iških domov ob morju. 
Nič kaj razveseljivo pa ni dejstvo, 
da nekatere delovne sredine teh 
kapaci te t sploh nimajo in jih tud i 
v b o d o č e ne načrtujejo. 

Poči tniška skupnost n ^ bi bila 
prvi korak k združitvi razpolož
ljivih poči tn iških kapaci te t v 
obč in i in dala možnos t za razvoj 
množičnega oddiha in rekreacije, 
kakršnega si v naši družbi že dolgo 
zamišljamo in ki je sestavni del 
s tandarda delavcev. Skrb sindikar 
tov bo v prihodnje, d a organizirajo 
zdravstveno-rekreativni in preven
tivni poč i tek , kar še zlasti velja za 
tiste • delavce, ki delajo v težkih 
delovnih razmerah. 

Po poda tk ih je v ptujski obč in i 
zaposleno okrog 15.000 delavcev, 
od tega jih je v lanskem letu 
letovalo le okrog 2.500. Nič kaj 
razveseljiv podatek , tudi letos ne 
pr ičakujemo boljšega. Kako zago
toviti res množičen oddih našega 
delavca? 

Poči tn iška skupnost je le eden 
od pogojev, drugi, ki ga ne gre 
obiti, je predlog sindikalne 
konference TGA Kidričevo, ki 
pravi, da bi regres za letni dopus t 
naj dobili le tisti • delavci, ki 
resnično letujejo. Predlog, ki ni 
neumesten bi naj našel svoj 
pros tor v sindikalni l is t i Tako 
sedaj regres za večino zaposlenih 
predstavna le doda tek k osebnem 
d o h o d k u . Nadalje tudi predlagajo. 

da bi namesto • sedanjega gotovin-
^ e g a plačila, našli nadomest i lo v 
obliki tur is t ičnih bonov. Po t rebno 
pa bi bilo prepreči t i z lorabo teh 
bonov. 

V Kidričevem razmišljajo tud i 
dalje in p r ed l ag^o , da bi regres 
izplačevati v pnhodnje le de lno v 
go tov in i večji del pa nameni t i za 
regresiranje tistih delavcev, ki 
bodo resnično letoval i Sindikat v 
KK Ptuj predlaga, da bi se naj 
regres za letni dopus t izplačeval 
po premoženjskem stanju zaposle-
nili. Razmišlanja so sicer zelo 
napredna, vprašanje pa je , kdaj 
bodo našla potrdi lo tud i v naši 
vsakdanjost i • 

Skupna ugotovitev je , č e 
h o č e m o zagotovit i množ i čno 
rekreacijo in oddih zaposlenih 
b o m o morali č imprej ustanovit i 
poč i tn i ško skupnost , • v okviru 
poči tn iške skupnost i se b o m o 
morah zavzemati za takšne cene, 
ki b o d o dos topne in b o d o 
omogoči le letovanje širšemu 
krogu delavcev. Sindikati se b o d o 
v prihodnje moral i v polni meri 
vk fuč i t i v razširjanje delavskega 
tur izma in za gradnjo hotelov, ki 
bodo dos topni za delavce s 
povprečn imi osebnimi d o h o d k i 

V naših sredinah b o m o 
povdarjali pomen zgraditve gostin-
sko*turistič nega centra v Ptuju in 
še in še bi lahko našteval i Ko 
b o m o delali o b r a č u n letošnje 
sezone, b o m o morda še nezado-
vljni z rezultat i ; ti pa nam naj 
b o d o vzpodbuda za prihodnjo 
sezono, ki bo že mora la dat i boljše 
rezul ta te . V tej smeri gredo tudi 
sindikalna prizadevanja. 

MG 

Nova 
imenovanja 

v SOZD UNIAL 
Delavski svet SOZD U N I A L — 

združena industrija aluminija Ma
ribor, je na svoji prvi izredni seji 
imenoval predsednika poslovodne
ga odbora in člane tega odbora ter 
potrdil organizacijsko shemo stro
kovnih služb U N I A L . 

Za novega predsednika poslo
vodnega odbora je bil imenovan 
dipl. ing. Franjo KIKEC, dose
danji tehn. direktor v I M P O L U , ki 
je tudi že prevzel posle od dose
danjega v. d. direktorja UNIAL, 
dipl. oec. Milana K R A J N I K A , 
glavnega direktorja T G A Kidriče
vo. 

Na predlog koordinacijskega 
odbora sindikata U N I A L so bili — 
tako predsednik kot člani poslo
vodnega odbora imenovani za do
bo šestih mesecev — z nalogo, da v 
tem času uredijo odnose, ki izha
jajo iz samoupravnega sporazuma 
o združitvi v S O Z D ! 

Pod delegatskimi vprašanji so se 
na seji seznanili še s p r ipombo , ki 
jo je poslal delavski svet T O Z D ži
c a m a — Impol in predlagali, da se 

naj s e s t a n e t a d e l a v s k a sveta 
T O Z D tovarna aluminija in ži
cama ter medsebojno uredite za
deve v zvezi z dobavo surovin. T o 
je bilo tudi že urejeno. 

F. Meško 

Odlikovanja 
delavcem 
Perutnine 

Predsednik SFRJ, tovariš 
Tito, je odlikoval delovni 
kolektiv Mesokombinata „Pe-
rutnina" Ptuj z redom zasluge 
za narod s srebrno zvezdo. To 
visoko priznanje si je ta 
delovni kolektiv zaslužil, saj 
ob praznovanju 70-etmce 
ustanovitve te dejavnosti v 
Ptuju s ponosom ugotavljajo 
izredne uspehe, ki jih je 
dosegel ta, sedaj že 900-član-
ski kolektiv, ki združuje tudi 
nad 400 kooperantov perut
ninske proizvodnje. 

Direktor delovne organiza
cije, Ivo Tomažič je bil 
odlikovan z redom dela z 
zlatim vencem, Janko Kosi in 
Kari Lončar sta prejela red 
zasluge za narod, deset 
delavcev je prejelo še red dela 
s srebrnim vencem, enajst 
delavcev pa je bilo odliko
vanih z medaljo dela. 

Na slovesnosti, ki ga je 
kolektiv pripravil v okviru 
praznovanja 35. obletnice OF 
in praznika dela, 26. aprila 
1976 je odlikovanja predsed
nika republike delovnemu 
kolektivu in posameznim 
njegovim delavcem izročil 
Branko Gorjup, predsednik 
SO Ptuj. 

Nov obrat 
pri 

Lenartu 
v počastitev prazniku dela je 

proizvodno montažno podjetje 
Kristal iz Maribora odprlo pri 
Lenartu nov obrat proizvodnje za 
izolacijsko steklo. Otvoritve so se 
udeležili predstavniki OZD druž
benopolitičnih organizacij od 
Lenarta in delavci. Nov obrat je 
namenu izročil predsednik med
občinskega sveta SZDL Maribor, 
Stane Gavez in med drugim 
čestital podjetju Kristal za njihovo 
veliko delovno zmago. 

Obrat pri Lenartu je bil zgrajen 
v kratkem času. Postavljen je ob 
glavni magistrali na severovzhod
nem delu Lenarta, ki je s svojo 
zmogljivostjo največja in naj
modernejša proizvodnja za to 
vrsto tehnologije v Jugoslav^i. 
Obrat je stal preko 21 milijonov 
osnovnih in 9 milijonov dinarjev 
obratnih sredstev, izdelujejo pa 
izolacijsko steklo K 75 M. 
Zaposluje 30 delavcev, do konca 
leta se bo število zaposlenih še 
povečalo. To je tudi nova 

Eridobitev za delavce, ki se od 
enarta zaposlujejo v Mariboru. 

J. Lorber 

Korektura bruto OD 
po sedežni stopnji 

v skladu s predlogom pos lovodno koordinacijskega sveta so, na 17. 
seji delavskega sveta TGA ,,Boris Kidr ič" Kidričevo, spremenili prispevne 
stopnje t ako , d a se za ce lo tno TGA Kidričevo opravi ko rek tu ra b r u t o 
osebnih dohodkov po sedežni stopnji, to je po stopnji, ki velja za obč ino 
Ptuj. Ta predlog je bil prej že v razpravi v vseh TOZD, ki so ga tudi 
po t rd i l i 

Po navodilih SDK je bila delovnim organizacijam dana možnos t , da 
opravijo prehod na nove stopnje na dva nač ina in t o : d a b r u t o OD ostane 
nespremenjen in se od njega obračunavajo prispevki po novi stopnji, ali 
pa, da se opravi ko rek tu ra b ru to OD po p r e č u n u prispevkov na b r u t o po 
sedežni stopnji. Delavski svet TGA se je napodlagi sklepov v TOZD 
odloči l za drugi način , ker smetra, d a j e p rak t i čne j š i F. Meško 

Cvetoče jablane v sadovnjaku KK Ptuj. 

Varujmo sadovnjake 
Pospeševalna služba pri kmet^-

skem kombina tu Ptuj, obratu 
KOOPERACIJA opozarjajo sad
jarje, da so • padavine koncem 
aprila že povzroči le razvoj zimskih 
trosov' škrlupa, kar ustvarja 
nevarnost okužbe sadnega drevja. 
Zato bo nujno p o t r e b n o izvesti 
škropljenje v rednih presledkih 
prot i škrlupu z običajnimi 
fungicidi: d i than, delan, or tocid, 
en ovit ali saproL Pri t ist ih sadnih 
sot iah, k i so občutl j ive za plesen 
je nujno dodajat i sredstva prot i 
plesni r cosan; afugan ali kara-
thane, uporablj^o se tudi lahko 

pripravki, ki vsebujejo sestavke 
'prot i plesni in škrlupu. 

V sadovnjakih se v tem času že 
izlegajo zimska^ jajčeca rdečega 
pajka. Zaradi tega kmetijski 
strokovnjaki smatrajo, da je ta 
teden že pr imerni čas za uporabo 
animerta ali galecrona. C e j e pojav 
rdečega pajka manjši b o m o 
škropili šele po tem, ko se b o d o 
izlegla vsa z imska ja jčeca rdečega 
p ^ k a . Vsa škropiva lahko sadjarji 
dobijo v poslovalnici „zadružnik" 
KK Ptuj, obra t kooperacija, na 
Srbskem trgu v Ptuju. 

Učinkovito strojno Skj^pljenje. Foto: Kosi 

Stabilizacijska 
prizadevanja še premalo 

prisotna 
Na 20. redni seji d ružbenopol i t ičnega zbora skupščine občine Ptu j . 

so delegati najbolj vneto razpravljali o analizi zaključnih računov 
organizacij združenega dela za leto 1975. Iz zaključnih računov, v 
kater ih so prikazani gospodarski tokovi ptujskega gospodarstva kažejo 
rezultate, ki se bistveno razlikujejo od določi l resolucije o 
družbenoekonomski polit iki in razvoju obč ine za leto 1975 . Zlasti to 
velja za ugotovitev, da nismo dosegli predvidene rasti družbenega 
proizvoda. Do odstopanj je prišlo tudi v delitvenih razmerjih, ker je 
vplivalo na to , da se reprodukcijsko sposobnost gospodarstva ni okrepila 
kot je bilo v resoluciji zapisano. Na splošno pa rezultat i gospodarskih 
tokov v obč in i ne odstopajo do osnovnih usmeritev celotnega 
gospodarstva Slovenjje. 

V stališčih, ugotovitvah in pr iporoči l ih , ki sta jih izdelala 
koordinacijski odbor za usmerjanje razvojne politike in stabilizacije pri 
občinski konferenci SZDL Ptuj in izvršni svet je še posebej povdarjena 
ugotovitev, da smo se doslej premalo odgovorno in tvorno obnašali na 
področ ju stabilizacijskih prizadevanj in varčevalnih ukrepov. Stališča, 
ugotovitve in pr iporoči la so bila med drugim tudi izdelana za t o , da se v 
letošnjem letu preprečijo neskladja gospodarskih tokov . Delegati so jih 
sprejeli s pr iporoči lom, da najdejo pot v vsako delovno sredino. Zavzeli 
so se tudi , da se v posameznih delovnih sredinah preusmerijo v 
proizvodnjo tistih proizvodov, k i i m a j o c e n o " na tržišči . 

V letošnjem letu se bomo še odločneje kot doslej spoprijeli z vsemi 
tistimi vzroki, k i ovirajo večjo rentabilnost , ekonomičnos t in 
produkt ivnos t gospodarstva in dela. Po podatkih SDK Ptuj so se v prvih 
treh mesecih letošnjega leta povečali saldi delovnih organizacij na žiro 
računih , kaže se tud i večja f inančna disciplina medtem ko fizični obseg 
proizvodnje kaže znake stagnacije. 

Velik problem ptujskega gospodarstva so tud i zaloge. Prav v 
zadnjem času je čut i t i o b č u t n o povečanje zalog v nekaterih delovnih 
organizacijah, ki sicer dobro proizvajajo, ne plasirajo pa svojih 
proizvodov na tržišče. Zato se je d ružbenopol i t i čn i zbor kot celota 
zavzel za to , da se pripravi ocena poli t ične situacije v gospodarstvu v 
obč in i nasploh. 

M. G . 

Problem zdravstva 
je naš skupni problem 

9. redna seja zbora uporabnikov 
in zbora izvajalcev skupščine 
občinske zdravstvene skupnost i 
Ptuj , ki je bila 6. maja 1976 v 
delavskem domu Franca Kram-
bergeija v Ptuju, je znova 
opozori la na žgoče probleme v 
zdravstvu, ki so hkrat i problemi 
širše družbene skupnosti , zato j ih 
mora reševati družba k o t celota. 

Skupščina je po potrdi tvi 
sklepov prejšnje seje, obravnavala 
predlog programa zdravstvenega 
varstva obč inske in regionalne 
zdravstvene skupnost i , ki je 
usklajen z družbenim dogovorom 
in v okviru razpoložljivih finanč
nih sredstev ozi roma dovoljene 
porabe zdravstvenih skupnost i v 
letu 1976. Med pr ior i te tnimi 
nalogami zdravstvenega varstva v 
obč in i za leto 1976 moramo 
vsekakor omeni t i organizirano 
akcijo za ugotavljanje pr imernost i 
oz i roma zniževanje prekomernega 
bolniškega staleža, ki mora 
potekat i o b sodelovanju s 
temeljnimi organizacijami združe
nega dela in organizacijami 
sindikata. Dosedanje izkušnje niso 
prav nič razveseljive. Kon t ro la 
staleža je šele v povojih. 

Prav v zniževanju staleža leže 
naše skrite rezerve, ki j ih moramo 
še zlasti zaradi težke situacije v 
kater i se t r enu tno nahaja zdrav
stvo, posebej zavzeto obravnavati 
in tud i uresničevati v praksi. 
Veliko bi lahko tu dosegU tudi z 
zdravstveno vzgojo prebivalstva. 

Zaskrbljujoč je poda tek , da so 
se stroški za zdraviliško zdravlje
nje o b č u t n o povečal i glede na leto 
1974. Delegati so v razpravi 
povedali, d a se moramo v b o d o č e 
zavzemati za povečanje nivoja 
osnovne zdravstvene službe. Priču
joč i program je dejanski izraz 
ekonomskih zmogljivosti širše 
družbene skupnost i . Opozori t i pa 
moramo, da je celotna poraba 
zdravstvenih skupnosti z družbe
nim dogovorom omejena, za to 
nikakor ne moremo trosi t i več . 
Disciplina se ne zahteva samo od 
zdravstvenih delavcev, temveč 
tudi od uporabnikov zdravstvenih 
uslug. Skupšč ina je nadalje 
sprejela sklep, da se p rob lemat ika 
ptujskega zdravstva široko razgrne 
in se poiščejo tud i možnos t i za 
rešitev situacije, v kakršni se 
t renutno nahaja zdravstvena služ
ba. 

Najbolj se je razvnela razprava 
ob sprejemu finančnega nač r t a 
dohodkov in izdatkov obč insk ih 
in regionalne zdravstvene skupno
sti. Osnove za izračun sredstev za 
pokrivanje po t r eb skupne porabe 
med njimi tud i sredstva za 
kalkulacijo dovoljene porabe 

zdravstvenih skupnost i so oprede-
^ene z republiškim družbenim 
dogovorom o razporejanju dohod
ka v letu 1976. 

Tako so v osnovi za ugotavljanje 
sredstev zdravstvenih skupnost i v 
letu 1976 z ^ e t a sredstva prispev
kov družbenega sektorja po 
družbenem dogovoru za leto 
1975, sredstva vseh prispevkov 
zasebnega sektorja, dogovorjeni 
prenosi obveznost i p ro računov 
družbenopol i t i čn ih skupnost i na 
zdravstveno skupnost v letu 1976 
ter tud i sredstva, ki so se v naši 
regiji zbirala po stopnji 0 ,40 
ods to tka . Skupna sredstva regio
nalne zdravstvene skupnost i se 
povečajo z indeksom dovoljene 
rasti 111 ,1 . 

F inančn i načr t dohodkov za 
regijo in za posamezne obč inske 
zdravstvene ^ u p n o s t i temelji na 
osnovi dovoljene porabe regio
nalne zdravstvene skupnost i v letu 
1976 in na sprejetih prispevnih 
stopnjah na o b m o č j u podravske 
regije ter pr ičakovanih b ru to 
osebnih dohodkov in drugih 
zavarovalnih osnov ozi roma števila 
zavarovancev. 

Ugotavlja se, da zaradi pot reb
nih sredstev za denarna nado
mestila in aktivizacijo novih 
bolnišničnih kapaci te t v Mariboru, 
ostajajo za izvajanje neposrednega 
zdravstvenega varstva prenizka 
sredstva, ki bi izvajalcem zdrav
stvenega varstva v regiji lahko 
zagotovila sredstva po izhodiščih 
družbenega dogovora za letošnje 
leto. Ta ugotovitev nalaga 
zdravstvenim delavcem, k ^ o r 
tudi zavarovancem zahtevo po 
doslednem izvajanju stabiliza
cijskih prizadevanj. Predloženi 
f inančni načr t t ako za regijo k o t 
tudi za o b č i n o so delegati sprejeli. 

Sprejem sta tuta občinske zdrav
stvene skupnosti , ki je bil prav 
tako p redmet razprave, so odložili 
za kasnejši čas. Iz Kidričevega je 
prišlo delegatsko vprašanje, zakaj 
še ni uvedena dežurna služba v 
t em k r ^ u . Odgovor na to 
vprašanje je , da je cent ra lna 
dežurna služba v Ptuju organi
zirana t ako , da je uč inkov i t a in 
pravočasna in da ne kaže, da bi j o 
morah ustanovit i t ud i v Kidri
čevem, ker to zope t zahteva 
doda tna sredstva, za ka t e ra pa 
vemo, da so v zdravstvu t r e n u t n o 
skopo odmerjena. Razprava je še 
opozori la na kadrovsko proble
mat iko in stanovanjske probleme 
zdravstvenih delavcev. Rečeno je 
bilo, da bo po t rebno št ipendiste 
že sedaj usmerjati na deficitarna 
področja ; nujno pa bo poveča t i 
prispevno stanovanjsko stopnjo za 
kadre . MG 

Mesec kulture v Juršincjh 
v počastitev 106. obletnice delovanja kul turno-prosvetnega društva in 

100-letnice rojstva Ivana Cankar ja so v Juršincih pripravili obširen p ro
gram, ki ga bodo izvajali pod naslovom ,,Mesec kul ture in cve t j a " , trajal 
pa bo do 6. junija 1976. 

Začetek prireditev bo v soboto , 15. maja, ko se bo občinstvu v Juršin
cih predstavilo KPD iz Sladkega vrha s Cankar jevo d r a m o Kralj na Betaj-
novi. Otvoritveni govor ob začetku meseca kul ture bo imel starejši dorna-
čin Vincek S L O D N J A K , kmetovalec in velik entuziast na kul turno-pros-
vetnem področju . R M 

S K U P Š Č I N A O B Č I N E P T U J 
K o m i s i j a za o d l i k o v a n j a 

Na podlagi 8. člena statuta občine Ptuj in 7. člena 
odloka o priznanjih občine Ptuj (Uradni vestnik občin 
Ornnož in Ptuj št. 6/76) Konnisija za odl ikovanja pri Skup
ščini občine Ptuj objavlja 

R A Z P I S 
za zbiranje kandidatov za podeli tev priznanj občine Ptuj. 

Za priznanja lahko kandidirajo posameznik i , delovne 
skupine posameznikov, samoupravne organizacije in 
skupnost i ter družbene organizacije in društva. Priznanja 
se bodo podeljevala za posebne in izredne uspehe na po
dročju: 
— gospodarstva, 
— zdravstva in socialnega varstva, 
— ljudske obrambe, družbene samozaščite in varnost i , 
— dejavnosti v družbeno pol i t ičnih organizaci jah, v 

družbeno pol i t ičnih skupnost ih ter krajevnih skup
nost ih , 

— kulture in prosvete, 
— vzgoje in izobraževanja, 
— telesne kulture in tehnične vzgoje. 

Pismeni predlog za podeli tev priznanja lahko pošljejo 
Komisiji za odl ikovanja v razpisnem roku občinski izvršni 
svet, organizacije združenega dela, družbeno pol i t ične 
orgar izaci je, samoupravne interesne skupnost i , ter d ru 
ge organizacije in društva. 

Razpisni rok traja do 1. julija 1976. 

Števi lka: 17-1/76-1 
Da tum: 10/5 1976 K o m i s i j a za o d l i k o v a n j a 

S k u p š č i n e o b č i n e P t u j 



Črpanje vode iz onesnaženega olimp|skega bazena. 
Foto K. Zoreč i 

i 

Komu koristi tako početje! 
Krajani krajevne skupnost i 

Kidr ičevo si skupno z de lovno 
organizacijo T G A „Bori s K i d r i č " 
že vrsto let prizadevajo uredi t i 
svoje naselje. Mnogo je že bi lo 
naprav:yenega, t ako s sredstvi k o t 
tud i s prostovoljnim delom mladih 
in starih. C e se oz remo za nekaj 
let nazaj m o r a m o ugotovi t i , d a j e 
dosežen velik napredek , saj se je 
mnogokje spremenilo. Ceste in 
pešpot i , novi stanovanjski b loki , 
prizidek novega otroškega vrtca, 
novi olimpijski bazen i td . so velike 
pr idobi tve občanov Kidričevega. 

K o t je znano je novi kopaln i 
bazen v Kidr ičevem aluminijske 

izvedbe, za to m o r a bi t i v njem 
voda tudi v z imskem času. Prav to 
pa je m o r d a rešilo ogrodje bazena, 
da ni prišlo do resnejših poškodb . 
V bazen so n a m r e č , ne vemo k d o , 
nametah razne . p lošče, kamenje, 
železo in še vrsto drugih 
odpadkov , k i so se nabrah na dnu 
in v čisti vodi dajali kaj žalosten in 
klavrn videz. 

Sprašujemo se, k o m u je n ^ o t i 
novi kopaln i bazen, k i j e stal težke 
milijone, mnogo prizadevanj in 
t ruda? K o m u je napot i objekt , k i 
je namenjen najširšemu krogu 
ljudi za rekreacijo in oddih v 
pole tn ih dneh, v b o d o č e m o r d a 
celo v zimskih? Zakaj so neznani 
nepridipravi nametal i v bazen to 
šaro in krajevni skupnost i naprti l i 
d o d a t n o delo z doda tn imi 
stroški? Sreča pa je v tem, d a j e 
bila v bazenu voda, kajti drugače 
bi se kaj lahko primerilo, da bi 
poškodoval i dno , voda bi stekala 
pod d n o in napravila neprecenljivo 
škodo . 

Čeprav je priložen posnetek bolj 
slab, a je dokaj jasno videti, kaj 
vse se nahaja na d n u bazena, k i ga 
je t reba očist i t i in ponovno pohriti 
z vodo . Ali so vedeh ti, ko l iko 
stane voda in kaj delajo. Skrb in 
tud i naloga vseh krajanov p a je, da 
take nepridiprave odkrijejo in jih 
predajo pris tojnim organom, da 
dobijo svoje zasluženo p lač i lo! 

F. Meško 

Vroči 
asfalt 

Krajevna skupnost Trnovska vas 
povezuje več manjših krajev kot so: 
Ločič, Biš, Sovjak itd. Ljudje tod 
živijo sk romno in nihče j ih preveč 
ne moti z raznimi novotar i jami . 
T o d a sprejemajo j ih vendar , saj se 
vaška idila, tista prava s črnimi ku
hinjami, majhnimi okenci , s lamna
timi strehami hi tro umika , ali pa se 
je že uui5kni!2 svetu tehnike. Zal 
pa napredek ni botroval uaiiin ces
tam, ki polne lukenj , blata in ka
menja še čakajo . 

T o d a problem niso samo ceste, 
ampak tudi miselnost naših ljudi. 
Ta je še mnogokje s ta rokopi tno 
egoistična p o p o l n o m a neizobliko
vana, premalo podkrepl jena s soli
darnos t jo! 

Asfaltirati hočejo ceste, ki vodijo 
v Trnovsko vas, Biš, Ločič, Sovjak 
itd. P a porečejo oni iz Sovjaka, da 
jim cesta v Ločič ne pomeni nič, 
Ločičani zopet nimajo koristi od 
ceste v Biš. Kolo zapletov se suče in 
ne najde izhoda. 

Vendar se ti ljudje med seboj po
znajo in najbrž vedo, da so tudi te 
makadamske ceste nekoč morah 
delati njihovi predniki . Najbrž so 
jih delali vsi, se pravi cela krajevna 
skupnost ne samo posamezni zasel
ki. 

Vprašujem, ali so bili ljudje v na
ših krajih nekoč bolj zavedni, ka
kor so danes? 

Saj vendar ne b o d o delali, ali pa 
dali prispevka za neko tujo stvar, 
ko pa gre za njihov lepši ju t r i . 

Silva Ceh 

Ekskurzija delavcev pionirskih 
hranilnic 

Pionirska hranilnica deluje na šoh Franc Osojnik že do leta 1973 . 
Varčevanje je postak) vsakdanja navada pionirjev in to je opazno tako v 
številu Varčevalcev, ki j ih je že okrog 800 , kakor tudi v privarčevani 
vsoti. Zaradi velikega števila članov imamo delavci hranilnice veliko dela. 
Delamo vsak to rek in čet r tek po dvan^s t i uri tako dolgo, dokler imamo 
stranke, nato nas še čaka štetje denarja, dnevni ob račun i td. Delo v 
hranilnici nas veseli in najraje delamo, kadar imamo veliko obiskovalcev. 
Delati moramo hitro in na tančno . Vsaka površnost se nam maščuje v 
podaljšanem delu, včasih pa tudi v naših žepih. Naša odgovornost je 
narmeč tudi materialna. 

S sredstvi hranilnice, to je obres tmi , razpolaga zbor vlagatejjev, ki 
t ud i samoupravno od loča o uporab i sredstev. Letos smo z obrestmi 
nabavih nekaj opreme v hranilnici in podprl i šolsko špor tno druš tvo . 
Tud i delo občnega zbora vodimo delavci hranilnice. O b vsem tem nam 
pomaga naš mentor , ki v delo vloži veliko t ruda in časa. 

Ker je Kredi tna banka Maribor - Podružnica Ptuj , pod katere 
okritjem de lamo, z našim de lom seznanjena, nas bo nagradila z 
enodnevnim izletom, ki bo 22. maja 1976. Nanj so povabljeni delavci 
pionirskili hranilnic ptujskih osnovnih šol. Pri organizaciji izleta bodo 
pomagah tud i mentorj i . 

Delavci pionirskih hranilnic se bomo sešUv prostorih ptujske banke , 
kjer se bomo pogovarjah o našem delu in izmenjali izkušnje. Nato bomo 
obiskah novo zgradbo mariborske banke. Seznanih se bomo z modern im 
b a n č n i m poslovanjem, kakor tudi z različnimi oblikami varčevanja. Na 
naša vprašanja bo odgovarjal strokovnjak. Izleta se zelo veselimo, saj smo 
o novi banki že veliko slišali. Posebno nas zanima o t rošk i oddelek in 
avto bank a. 

Po ogledu banke bomo ekskurzijo zaključili na Pohorju in obiskah 
tur is t ični center na Arehu. Od izleta veliko pr ičakujemo, ker b o m o 
izmenjaU tur is t ični center na Arehu. Od izleta veliko pr ičakujemo, ker 
b o m o izmenjali izkušnje, dobili kor is tne napotke za b o d o č e delo pa tud i 
spoznaU vehko novega. Delavci PH OŠ Franc Osojnik 

DVAKRAT 
NA DAN 

TOČEN CAS 
Pred nedavnim so dokončno uredili tudi zgradbo postaje milice v 

središču Slov. Bistrice, katero krasi, danes zgodovinsko znameniti stolp z 
uro . 

Medtem ko je sedaj bivanje v tej zgradbi prijetnejše in tudi varnejše, 
po obnovljenem ostrešju zgradbe in je tudi njen zunanji izgled 
privlačnejši, so , ,pozabi l i " na enega pomembnih zunanjih okrasov, to je 
sicer obnovl jena ura , katera pa je ostala , ,na svojem m e s t u " . Ura namreč 
stoji že vrsto let. 

Res je današnji s tandard že tako visok, da ima vsak občan svojo uro , 
vendar bi včasih bilo pripravnejše pogledati na ta znamenit i bistriški 
stolp. V obdob ju , ko se vsi zavedamo, da je čas zlato, se torej v središču 
občine Slov. Bistrica srečujemo s stalno vrednostjo , , z l a ta" (časa), saj se 
že vrsto let ni premakni l , čeprav gre življenje s krepkim tempom napre j . 

Ob tem ne smemo pozabiti , da dvakrat v 24 urah je tudi ura na 
bistriškem stolpu točna . T o pa je v različnem obdobju , saj urni kazalci na 
vseh štirih stenah tega stolpa kažejo različen čas. Res je popravilo takšne 
ure težavno in zahtevno, vendar bi bilo prav, da bi našli toliko sredstev in 
z njimi pognali u ro v tek. Fotografija in tekst: V. Horvat 

RAZLIKE V CENI PA TAKE 
Sla sem pred kra tkim v Ormožu 

v eno od trgovin z n a m e n o m , da 
kupim lO-litrsko posodo za mleko. 
Ob vstopu, mi* na mojo željo 
vljudni trgovec takoj postreže z 10-
litrsko posodo češ: , , J a gospa, 
samo eno še imamo; imeli smo jih 
10 in smo v tem tednu vse prodal i , 
kar kupite, vidite k a k o lepo se za
pira in iz dobrega materi jala je na
r e j e n a , ne b o v a m žal če j o 
vzame te . " Bil je zelo prijazen, kot 
pač dober trgovec mora biti. Če
prav, odkr i to povedano , se mi po
s o d a ni p r e v e č d o p a d l a , sem 
vseeno vprašala za ceno ,,360 
d i n " , pravi . Ker se mi cena ni zde
la ravno nizka, sem se tudi jaz 
vl judno izgovorila, da imam še nek 
opravek in bom po kanglo prišla 
pozneje. 

Šla sem v drugo t rgovino, kjer 
sem se nadejala , da imajo m o r d a 

tudi kaj podobnega . Spotoma sem 
zračunala, da bi mora la v isti po
sodi nesti na zbiralnico 10-krat 10 
litrov mleka, da bi jo lahko plača
la. Na polici v drugi trgovini takoj 
zagledam 2 ustrezni posodi in že 
od daleč vidim, da je kakovos t , 
precej boljša od one v prejšnji tr
govini; lepša izdelava in zapiranje 
z gumijevim tesnilom. Ko si jo od 
bliže ogledam, vidim na pokrovu 
125 din. Zelo sem se začudila, ni
sem mogla verjeti, da je takšna 
razlika. In šele po ponovnem zatr
dilu prodajalca, sem se prepričala, 
da je res t ako . Ker se mi je cena 
zde la še k a r z a d o v o l j i v a sem 
kupila 2 posodi . 

Par dni za tem sva se z možem 
mudila po opravkih v Ljutomeru. 
V tamkajšnji kmetijski trgovini 
zagledam prav takšne kangle kot 
sem jih kupila v Ormožu . Iz rado

vednosti vprašam za ceno. , ,82 
d in" , pravi trgovec. Ker b o m o v 
kratkem pričeli oddajati večje ko
ličine mleka in ker je taka posoda 
prikladna tudi za drugo rabo in 
posebej še, ker se mi je tega de
narja zdela vredna, sem kupila še 
tu dve posodi . 

T a k o i m a m seda j dve t a k i 
posodi za 250 din in 2 za 164 din, 
vse štiri pa za 414 din. V prvi trgo
vini pa bi morala dati za eno 360 
din. Opažam, da je tudi pri drugih 
artiklih in v drugih trgovinah v ce
ni občutna razlika, me zanima, za
kaj tako? Ali naj človek obhodi 
vrsto trgovin, da bo nazadnje ku
pil neko reč p o kel ikor tol iko 
dostopni ceiii in se ne >7<D paafl^ie 
kesal za po nepotrebno^ fzdariem 
denarju. 

F . M. 

Vzorni kmetici v slovo 
11. aprila 1976 smo v dolgem 

sprevodu spremljali na Tomažev-
sko pokopališče izredno spoštova
no kmetico Mari jo K U K O V C E V O 
iz Savec, po domače Meškovo ma-
miko, nečakinjo slovenskega pi
satelja Fr . Ks. Meška. 

Bila je nedelja in pomlad je di
hala na vseh koncih, kot da bi s 
svojim sončnim obličjem hotela 
zasenčiti žalost, ki je kakor mora 
ležala na naših prsih, ki je z gren
ko bolečino krčila naša srca, ko so 
nesli čez hišni prag to vzorno ma
ter, to ljubečo ženo, odlično go
spodinjo in kmetico. 

Gozdovi so zaihteh, da je pesem 
vetra spremljala pogreb, ki je 
Žalostno pomikal med njivami in 
travniki. Ta zemlja, ki je bila vsa 
prepojena z njenim znojem, ki je 
cvetela in rodila iz njene ljubezni, 
je nemo zrla za odhaja jočo, kakor 
^ bi hotela reči: , ,odpust i mi, 
preveč sem zahtevala od tebe, brez 
Vsakega usmiljenja sem srkala tvo-

moči , dokler nisi izčrpana in 
u t r u j e n a za v e d n o z a s p a l a , 
spusti mi, mlademu rodu hočem 
^'užiti in mu povrniti s sadovi tvo
jega t ruda , saj vem, da me b o lju

bil kakor ti, ki si mu bila svetel 
vzor. 

Bila si poosebljena dobro ta . 
Vedno prijazna in odločna, prava 
vladarica na svoji domačij i , koder 
je vladal red in čistoča, in vsi smo 
te imeli radi. Tvoja plemenitost je 
umela lajšati mars ikatero bol, je 
ublažila mars ikatero pomanjkanje . 
Tvoja t rdna kmečka narava je 
zna l a p r e b o l e t i k r iv i ce , ki so 
nemalokrat pestile kmečki, živelj. 
Neizmerno si ljubila domovino in 
v tej ljubezni si vse razumela, vse 
odpusti la . Bila si kmetica, prava 
kmetica. Rodila si sedem ot rok, ki 
vsak na svojem mestu vzgledno 
opravlja svoje dolžnosti , pa naj bo 
to na buldožerju, v letalu, za šol
skim ka tedrom, na kmeti jah. . . 
Vsem si bila ljubljena mati , ki so 
te spoštovali in so se zavedali tvoje 
veličine in cenili tvoje napotke . 

Sedaj si odšla in se ne vrneš več. 
Kljub vsemu te bomo čutili med 
nami, na vsakem koraku si pustila 
del sebe. Hvala ti za vse, naiz-
merna hvala! Naša ljubezen pa bo 
bdela ob tvoji gomili in ti slajšala 
tvoj večni sen. . . 

Erna Meškova 

Staro izginja 
Pomlad je čas , ko ljudje č i s t imo svojo okolico nepot rebne navlake, 

ki se je nabrala v prejšnjem letu. Tako se je to pomlad prebivalcem vasi 
Stogovce pod PtujskO' goro zdela p o p o l n o m a nepo t rebna in 
n e p o m e m b n a najstarejša hiša v vasi in tud i bližnji okoUcL 

Celo več , mnogi so trdili, da kvari zunanji videz vasi in d a s o j o 
zaradi tega pr imorani odstranit i , čeprav je dolga desetletja služila 
svojemu namenu. Pred časomje namreč umrl njen zadnji stanovalec, 
za to je ostala sama sredi vasi, k o t ,,bela vrana med č rn imi" , kajti nedaleč 
od nje je nastalo nekaj povsem novih - „ m o d e m i h " hiš. V jeseni njenega 
obstoj-a je služila le še za motiv mnogim likovnikom in fotografom. 

Tako semjo ko t zadnji uspel ujeti na filmski trak, ko s o j o , k o t 
vidite na levi strani že začeli podirat i . Ponosem sem na ta posnetek in 
sem ga v mojem skromnem foto arhivu uvrstil na prvo mes to . 

Tekst in fo to : Branko Vodušek 

Na podlagi določil 13. in 25. člena Zakona o samoupravni 
stanovanjski skupnosti (Uradni list SRS št. 3 / 7 4 ) ter 6. člena 
pravilnika o kreditiranju stanovanjske graditve v okviru Samoupravne 
enote za graditev stanovanj pri Samoupravni stanovanjski skupnosti 
občine Ptuj (Uradni vestnik občin Ormož in Ptuj št. 1 /75) skladno s 
sklepom Zbora delegatov samoupravne enote za gradnjo stanovanj pri 
Samoupravni stanovanjski skupnosti občine Ptuj z dne 2 1/4—1976 
objavlja Upravni odbor te enote 

111. NATEČAJ 

za dodelitev posojil iz združenih sredstev delovnih organizacij pri 
samoupravni stanovanjski skupnosti (2 % od predpisanega prispevna 

za stanovanjsko izgradnjo). 

1. Skupna višina po tem natečaju razpisanih sredstev znaša 
15.8 30 .000 din, ki bodo skladno s pravilnikom razdeljena za 
naslednje namene: 
a) za nakup in gradnjo stanovanj na lokaciji ob 

Volkmerjevi cesti 10 ,000.000 
b) za nakup in gradnjo stanovanj v Trnovski vasi 1,5 80 .000 
c) za dajanje posojil za individualno gradnjo stano

vanjskih hiš 3 ,500 .000 
d) za komunalno opremljanje stavbnih zemljišč 750 .000 

2. Na natečaj se lahko prijavijo; 
a) organizacije, ki združujejo svoja sredstva pri Samoupravni 

stanovanjski skupnosti občine Ptuj po določbah družbenega 
dogovora, 

b) delavci, ki so zaposleni pri organizacijah pod točko a) in 
namensko varčujejo za stanovanje pri poslovni banki ali imajo že 
končano III. gradbeno fazo (pod streho) lastne hiše, 

c) komunalne in druge organizacije ali skupnosti 
Posojila bo Upravni odbor dodeljeval na podlagi določil 

Pravilnika o kreditiranju stanovanjske ^adnje iz združenih sredstev 
delovnih organizacij (Uradni vestnik občin Ormož in Ptuj št. 1 /75) in 
metodologije. 

4. K vlogi za najem posojila je treba priložiti naslednjo 
dokumentacijo: 

a) DELOVNE ORGANIZAajE: 
— izjavo o doseženem dohodku na zaposlenega v letu 1975, 
— seznam zaposlenih delavcev, ki nimajo urejenega stanovanj

skega vprašanja, 
— izjavo o višini zagotovljene udeležbe, ter način porabe 

posojila (samostojna gradnja, poblaščeni investitor SSS), 
b) FIZIČNE OSEBE: 
— potrdilo o številu družinskih članov posojilojemalca, 
— potrdilo o doseženih rednih dohodkih posojilojemalca in 

njegovega zakonca v letu 1975 (osebni dohodki in katasterski 
dohodek), 

— potrdilo banke o namenskem varčevanju za stanovanje s 
pripadajočim kreditom ter lastnim deležem varčevalca oz. izjavo 
posojilojemalca, do katere gradbene faze ima že dograjeno lastno 
stanovanjsko hišo, ter koliko je v tej njegove lastne udeležbe in 
koliko posojila delovnih organizacij obeh zakoncev, 

— vprašalnik o neurejenem stanovanjskem vprašanju (dobi se pri 
KB Ptuj) 

5. Upravičenost za dodelitev posojila graditeljem lastne 
stanovanjske hiše, ki je delno že vseljena (kuhinja s sanitarijami in 
največ en bivalni prostor) ali dograjena dalj od III. gradbene faze, b o 
ocenila posebna komisija. 

6. Vloge s potrebnimi dokazili je treba poslati najpozneje do 
vključno 5 / 6 - 1 9 7 6 na naslov Kreditna banka Maribor, podružnica 
Ptuj, posebna enota za kreditiranje stanovanjskega in komunalnega 
gospoaarstva. 

7. Cena kv. m uporabne površine standardnega stanovanja znaša 
7 .000 din, cena stancfardnega stanovanja s štirimi ležišči, ki je osnova 
za dodelitev posojil fizičnim osebam. 

8. Poprečni dohodek na zaposlenega delavca za leto 1975 znaša 
84.175 din. 

9. Delovne organizacije in zasebniki, ki kupujejo stanovanje 
morajo praviloma realizirati svoj nakup stanovanja preko SSS občine 
Ptuj, ki nastopa kot pooblaščen investitor blokovske gradnje v občini 
na lokacijah v letu 1976 in to: 

— Ob Volkmerjevi cesti v Ptuju, 
— imovskavas 
10. Rezultati natečaja bodo objavljeni v Tedniku ter Informaciji 

samoupravne stanovanjske skupnosti občine Ptuj. 
Vloge v obliki obrazcev za najetje kredita iii podatki o velikosti 

stanovanj so na voljo pri KB Maribor, podružnica Ptuj, kjer b o 
zahtevana še dopolnilna dokumentacija. 

Upravni odbor 
za gradnjo stanovanje pri 

Samoupravni stanovanjski skupnosti 
občine Ptuj 

KRATKE NOVICE 
CIRKOVCE: 

Delavci zagrebškega , , D a l e k o v o d a " in dravskih elektrarn so med pr
vomajskimi prazniki opravili zahtevna montažna dela in preklope električ
ne energije. Dela spadajo v okvir graditve osnovnega 380 kilovoltnega 
elektrišnega omrežja, ki bo v dolžini tri tisoč k m , v obliki kroga , povezova
lo vse proizvajalce in uporabnike električne energije na območju celotnega 
jugoslovanskega ozemlja. 

mS-js' 
C I R K U L A N E : 

Pionirski odred OŠ Maksa Bračiča je v petek, 7. maja 1976, v okviru 
športnega dneva izvedel uspelo prireditev , ,Pionirji in S L O " , ki j e obsegala 
vrsto zahtevnih nalog in tekmovanj , ki imajo namen usposabljari mlade za 
oblike splošne ljudske obrambe . 

MZ 
JUROVSKI D O L : 

Na dan krajevnega praznika, 2. maja 1976, so odprli n o v o urejen 
otroški vrtec. Agrokombina t Lenart je podari l skupnosti otroškega varstva 
staro kmečko hišo z delom zemljišča, ki so jo preuredili v otroški vrtec, ki 
bo nudil varstvo 40 malčkom. 

JL 
KIDRIČEVO: 

Hort ikuUurno društvo želi tesnejšega sodelovanja s taborniško organi
zacijo in planinskim druš tvom. Njihova skupna naloga je: skrb za ohrani
tev naravnih lepot in za čisto okolje, zato so se dogovoril i , da b o d o v bodo
če tesneje sodelovali. 

FM 
L E N A R T V SLOV. G O R I C A H : 

Na območju občine je 7 krajevnih skupnost i , od teh pa ima samo ena 
asfaltirano igrišče. V občinski telesno kulturni skupnost i si pr izadevajo, da 
bi zbrali po t rebna sredstva, za ureditev asfaltnih igrišč še pri Benediktu, v 
Grsdiščii, pri Lenartu, v Ccrkvcnj2''^u Z** ^čavnlci . s tem bi bili 
zagotovljeni vsaj minimalni pogoji za razvoj množične telesne kul ture . 

JL 
M A R K O V C I : 

Na območju proizvodnega okoliša, v okviru obra ta za kooperaci jo KK 
Ptu j , so v lanskem letu odkupili od kmetov-kooperantov 178 ton krompi
rja, 780 ton zelja, 396 goved in 599 telet. 

NB 
P O L E N Š A K : 

Na območju krajevne skupnosti so občani sami, z lastnimi sredstvi in s 
prostovoljnim delom uredili že 4 javne vodnjake, enega pa še ureja jo . 

NP 
P O D L E H N I K : 

Osnovna organizacija ZSMS uspešno izvaja svoj program dela tudi na 
področju prostovoljnega dela. T a k o so v ponedeljek, 3 . maja 1976 mladin
ci kopali j a m e za telefonske drogove d o Rodnega vrha. Z delom so d o veče
ra končah in tako akcijo uspešno zaključili. Vodstvo OŠ na Rodnem vrhu 
in domačini so jim pripravili izdatno kosilo in poskrbeU za pijačo. Mladin
ce, ki so sodelovali v akciji so tudi povabili na otvoritev telefonske linije, ki 
bo za ta odročni kraj veUka pridobitev. 

BM 
PTUJ: 

V organizaciji Delav ske univerze P tu j je bilo v tej izobraževalni sezoni 
organiziranih šest šiviljskih tečajev, od tega 4 v Ptuju in 2 v Gorišnici . Vsak 
tečaj traja 80 ur, končalo pa je tečaje skupno 120 slušateljic. V isti izobra
ževalni sezoni so organizirah tudi šest tečajev higienskega maks imuma . Ta 
tečaj traja le 22 ur , opraviti pa ga mora vsak delavec, ki pri svojem delu 
opravlja z živili. 



USPEH PTUJCANOV 
PO POTEH PARTIZANSKE 

LJUBLJANE 
Dvajsetega t radiaonal i iega pohoda po poteh partizanske Ljubljane 

in to tekmovalnega dela , ki je bil v nedeljo 9 . maja 1976 so se udeležili 
tudi t e k m o v a l a TVD Partizana Ptuj , M a r k o v a in pripadniki gamizije 
Ptuj . 

V štafeti zmage 3 x 600 m za mladinke so tekmovalke Par t izana 
Ptuj v postavi Cvetka Fras, Milena Cestnik in Marija Tili osvojile prvo 
mesto in prejele zlato p laketo . Ekipa Part izana Markovci pa je v tej 
kategonji pristala na dobrem šestem mestu. 

V kategonj i ostale organizacije so tekmovalke Folklorne sekcije iz 
osnovne šole. . Osojnik Ptuj , v postavi D a n n k a Hamcršak, Nevenka 
Šajber in Jožica Repič prav tako osvojile prvo mes to . Druga ekipa te 
sekcije pa je prejela srebrne plakete oz. pristala na drugem mcstu; 

Tudi tekači TVD Partizana Ptuj so ekipno osvojiS tretje mesto in to 
v postavi Milan Žoha r , Č r t o Sobna m Miki Prs tec . Markovčam pa so 
pristali na dobrem sedmem mestu , 

V najtežji tekmovalni disciplini in to 25 km v part izanskem maršu 
je teklo 117 ekip. Vojna pošta iz Ptuja je osvojila 60 . m e s t o , a 
t e k m o v a l a T V D Partizana Markovci pa 7 4 . mes to . 

Ekipa mesta Ptuja je tekmovala tudi najelitnejši konkurenci in to v 
medna rodnem teku prijateljstva, kjer je osvojil prvo mesto zmagovalec 
teka v Sant Paulu, Kolumbijec Moro . Ptujčan Alojz Lebar je izmed 112 
m e d n a r o d m h tekmovalcev zasedel 6 1 . mesto^ Drago Zver je bil 9 9 , Alojz 
Vršič pa je pnsta l na 103 . mes tu . Op 

NOGOMET 
Končana občinska strelska liga v Ormožu 

V 5. kolu MNL Ptuj so bili dose
ženi pričakovani rezultati. Nekoli
ko preseneča visoka zmaga Hajdine 
v gosteh z Makolami , kar dokazu
je, da so imeli igralci vodeče ekipe 
na lestvici proti Rogoznici v 3. kolu 
le slab dan . Tekma Apače — Gere-
čja vas ni bila odigrana, ker ni bilo 
sodnika. Tekma iz 2. kola Stojnci 
— Zlatoličje 1:6 je dokončno regis
trirana s 3:0 za ekipo Stojnc, ker 
gostje niso imeli pravilno registrira
nega enega igralca, zaostala tekma 
Markovci — Rogoznica pa bi se 
morala odigrati jutr i . Datum tega 
srečanja je določila komisija MNL 
Ptu j , ker se nasprotn ika sama nista 
mogla sporazumeti za termin. 

Tudi v , , B " 5kl]pini SObiii dose
ženi pričakovani rezultati. Tekma 
Varnica — Gorišnica ni bila odigra
na, ker ni bilo gostov. T a k o je Var
nica dobila srečanje s 3:0 p . f., eki
pi Gorišnice pa sta bili odvzeti dve 
točki, zaradi nešportnega izgreda. 
V primeru da se ekipi Gorišnice to 
ponovi, bo diskvalificirana. 

Rezultati: , , A " : Markovci — 
Stojnci 2:0, Kidričevo — Rogozni
ca 5:3, Zlatoličje — Videm 2 :1 , 
Grajena — Skorba 4:2, Makole — 
Hajdina 2:8, Apače — Gerečja vas 
tekme ni bilo; 

, , B " Lorenc — Mladinec 2 :1 , 
Tržeč — Zavrč 4:4, Slovenja vas — 
Leskovec 3:1; Varnica — Gorišnica 
B 3: Op . f., Draženci — prost . 

LESTVICI 
, . A " 

Hajdina 16 12 3 1 66:28 27 
Markovci 15 11 3 1 40:19 25 
Videm 16 7 4 5 41:29 18 
Zlatoličje 16 8 1 8 37:36 17 
Kidričevo 16 7 2 7 28:33 16 
Grajena 16 7 1 8 44:52 15 
Ger. vas 15 7 O 8 45:41 14 
Skorba 16 6 2 8 41:40 14 
Makole 16 6 1 9 52:60 13 
Apače 15 5 1 9 31:49 11 
Stojnci 16 5 1 10 27:43 11 
Rogoznica 15 3 1 11 34:57 7 

, , B " 
Slov. vas 12 8 3 1 36:19 19 
Lovrenc 12 8 2 2 42:18 18 
Zavrč 13 9 1 3 48:28 18 
Mladinec 12 5 3 4 37:31 13 
Tržeč 13 4 3 6 43:36 11 
Leskovec 12 4 3 5 22:22 11 
Draženci 12 3 1 8 16:27 7 
Varnica 13 3 1 9 26:64 7 
Gorišnica 13 2 3 8 30:52 5 

( - 2 ) 
Pari 6. kola 16. maja 1976: „ A " 

Markovci—Grajena , Hajdina— 
Skorba, Makole—Zlatoličje, Vi
dem—Kidričevo, Rogoznica—Ge
rečja vas in Stojnci—Apače; 

, , B " Mladinec—Zavrč , Gorišni
ca B—Slovenja vas, Draženci— 
Varnica, Leskovec—Lovrenc (tek
ma na prošnjo gostov preložena). 
Tržeč — prost . T. R. 

MOTOKROS 

V Orehovi vasi vsa 
svetovna elita 

v šesti dirki za svetovno prvenstvo v motokrosu za ,,Veliko nagrado 
Jugoslavije", bo 2 3 . maja 1976 na obronk ih Radizla nastopilo 40 
izbranih tekmovalcev iz vsega sveta. Prijavljeni so vsi najboljši tuji d i rkač i 
s svetovnim prvakom Harryjem Ever t som - Belgija, na čelu. 

Marljivo AMD Orehova vas že če t r t i č pripravlja d i rko za svetovno 
prvenstvo tokrat v kategoriji 250 ccm. Organizatorji so obnovili 
t ekmovalno progo, jo izboljšab, obnovih t n b u n o , preurejajo pa tudi svoj 
dom, ki b o na ta dan sprejel vse tekmovalce , spremljevalce in goste. 
Storjeno bo tudi vse za varnost gledalcev in tekmovalcev, pričakujejo 
veliko število gledalcev ob enem pa si žehjo lepega vremena, ki b o 
prireditvi dalo še večji poudarek. 

Od Jugoslovanov b o d o sodelovali Soš ta i i č , Fras, Zor i č , Šinkovec in 
M. Vesenjak. 

Prav tako je organizator dal v predprodajo vstopnice (50 % ceneje), 
in značke , ki j ih laliko kup i te k o t serijo ali posamezno in so v Ptuju na 
razpolago v pisarni Avto m o t o društva-Ptuj . anc 

KOŠARKA 

Drava - Slovenske Konjice 87:49 (41:28) 
Domačin i so z odl ično igro premagali goste, ki se niso mogh upreti 

hitr im p ro t inapadom in t empu . Dravaši so s t a k t i č n o igro pod košem 
one mogočih naspro tn iku mete . Sodnika Radmilovič in Kutar iz Manbora 
sta t ekmo vodila zelo dobro . Za Dravo so bili uspešni Sotlcr 19, 
Dobnjevič 17, M. Marč ič 14, Bedrač in Šarman DO 8. Srečkovič 6. 
Ssrcr.a 4, m U i e 5, Neudauer 6 in Z. Marč ič 2 za 'gos te pa Kolar 12, 
Vidali 1 1 , Repnik 10, Potočnik 10, Šmid in Pevec 4 , Repmk 2 koša . 

Drava - ŽKK Maribor 55:72 (22:36) 
Domačin i mladinci so tokrat zaigrah slabše k o t znajo ter so morali 

j repust i t i zmago boljšim gostom. T e k m o je zelo d o b r o vodil T u n n iz 
^tuja. Za d o m a č i n e je bil najuspešnejši Kihbarda 17, Vedlin 10, Radej 6 

I T D . ; za goste pa Petane 20, Pek 13, Andnjašič 15 itd. 

Drava - ŽKK Maribor 2:0 b. b. 
Pionirji so t e k m o dobili brez bo rbe , ker nasprotn ik m pr ipotoval . 

anc 

ŠAH 
Šahovsko društvo , , I zb i r a " Ptuj 

je priredilo prvenstveni , , p romaj -
s k i " brzopotezni turnir , ki so se ga 
udeležili tudi štirje gostje, člani 
Z S K Mar ibor . 

Na zanimivem in izenačenem 
tekmovanju so prvo do četrto me
sto zasedli Dular in Kajnih (oba 
Z S K Mar ibor ) ter domačina Bohak 

in Habjan ič , ki so osvojili po 12,5 
točk. 

N a naslednja mesta so se uvrstili: 
Polajžar 10,5 točke, Cič, Kneževič 
in Perna t 10 točk, Slapnik (2§K 
Maribor) 8,5 točk, Šeruga 8 točk, 
Markovič 7,5 točk, Bakuš in Ksel-
man (2SK Maribor) 6,5 točk itd. 

J. Bohak 

( N A D A L J E V A N J E 
RAZGOVORA S PETROM 
ZMAZKOM, GOSPODAR
JEM RD PTUJ O SKRBI 
RIBIČEV ZA REKREA-
a J O , ŠPORT, ČISTE VO
DE IN ZDRAVO OKOUE.) 

Somi v podlehniškem ribniku „ vabijo " 

v zvezi s tem, kako je 
ujel 12 ui pol kilograma težkega 
soma je Peter ZMAZEK povedal: 

„Zadnjič sem bolj za šalo 
nekoliko preveč od ločno zatrdil, 
da za izkušenega ribiča velja le 
znanje. Priznati morapi, da je pri 
lovu, kljub znanju uspeh odvisen v 
precejšnji meri od sreče. Ribič 
mora poznat i teren vode, čas in 
smeri gibanja rib, na kakšne vabe 
posamezne ribe prijemajo in 
upoštevati t empera turne spre
membe. To velja še zlasti za 
ribnike in jezera ko t je npr. v 
Podlehniku. Naivno je misliti, da 
je na vsakem kvadra tnem metru v 
vodi kaka riba, temveč te krožijo 
v veUkih jatah. Ribe, roparice, ko t 
so somi, ščuke in še nekatere 
druge, jim sledijo, saj se hranijo 
predvsem z manjšimi r ibami, pri 
tem pa povzročajo og romno 
škodo na ribjem prirastku. 

Zato some, ščuke in druge 
roparice lovimo z blestivko, to je 
ribi p o d o b n o pločevinasto vabo. 
Hrvati j i pravijo , ,varalica", kar se 
mi zdi boljši izraz. S tako 
blestivko ribič spremlja ribjo ja to , 
za to je resnično odvisno od sreče, 
če roparica, namesto po pravi ribi, 
šavsne po vabi ." 

No , vseeno se ti je torej 
posreči lo , da je na tvojo vabo 
prijel tak 1,30 m dolgi ropar, k i j e 
za druge ribe prava pošast. Ah je 
možnost , da se v podlehniškem 
ribniku posreči p o d o b e n uplen 
tudi drugim r ibičem? 

„Prav gotovo, saj r a č u n a m o , da 
je v ribniku še okrog 150 takih 

kapitalnih somov, kot pravimo, v 
teži od 10 do verjetno 20 kg. O b 
nasaditvi r ibnika nismo dovolj 
upoštevali naravnega ravnotežja 
med vrstami rib in tudi ne 
strukture ribičev, ki lovijo 
predvsem krape in druge manjše 
ribe z naravnimi vabami. Z njimi 
tudi ni težko ujeti ribe, pravi 
ribiški šport pa je lov na roparice. 
Ribič prehodi ob vodi ki lometre 
in ki lometre , „ponu ja" blestivko 
- pločevinasto vabo in priča
kuje . . . To je pač treba doživeti . 
. Da bi se „ reš ih" somov, ob 

petk ih in sobotah prirejamo 
organiziran lov na some tudi 
ponoč i , za člane ribiške družine 
Ptuj je celo brezplačen, srečo pa 
laliico poskušajo tud i drugi . Če 
nam na ta način ne bo uspelo 
razredči t i somov, bomo pr imorani 
jezero izpraznit i , od tok vode bi 
trajal 3 do 4 mesece, med tem bi 
polovih roparice, ostale ribe pa 
izločili, da j ih p o t e m vložimo 
nazaj ." 

Torej , lahko zaželimo veliko 
ribiške sreče vsem lovcem na 
some, kar bo prihranilo stroške 
tudi RD Ptuj, saj tako praznjenje 
jezera ne bi bilo poceni . 

„Res j e , res pa je tudi , da somi 
delajo ogromno škodo. RD Ptuj 
vsako leto, zdaj že če t r to , vlaga od 
4 do 5 t on rib v podlehniški 
ribnik. Ribe delno vzgojimo sami 
v gojitvenih ribnikih Pacinje, 
Podvinci in Velovlak, delno pa jih 
kupujemo pri Poijoprivredni 
Staniči v Varažd inu ." 

Kako je z načrt i RD Ptuj za 
naprej? 

„ Imamo že dobro obl ikovan 
gospodarski načr t z gojitvenimi 
ribniki, ki smo j ih prevzeli od 
Ribiške zveze Ptuj . Nač r tu j emo . 

da bi na površini 30 ha gojitvenih 
ribnikov vzgojili t ohko rib, da bi 
lahko ribi3te družine z našega 
območ ja oskrbovah z zadostnim 
številom mladic za vlaganje v 
odpr te vode. V letu 1978 pa 
želimo po t rošn ikom v Ptuju že 
nudi t i t ržno ribo, predvsem linja, 
krapa pa ščuko in druge ribe po 
zmernih cenah . " 

Mnogo bi še lahko govorila o 
problemih, ki jih p o v z r o č ^ o 
odplake v naših rekah, da o 
Studenčnic i niti ne govor imo, saj 
v njej ni več pogojev za življenje. 

vendar je t reba nekaj pr ihrani t i še 
za kdaj drugič . . . 

„Povem naj samo še t o , da je 
prva naloga RD Ptuj, da skrbimo 
za šport in rekreacijo delovnega 
človeka. Ribolov pa je ena 
najcenejših rekreacij, zlasti še za 
tiste, ki si ob današnjih cenah ne 
more privoščiti letovanja ob 
morju, za take je voda v 
Podlehniku pa tudi ob drugih, še 
ne preveč onesnaženih rekah in 
po tok ih , najcenejša in ena najbolj 
zdravih rekreaci j ." 

F. Fideršek 

Čista voda v jezeru sredi haloških gozdov, na njenem dnu 
„straši" več kot 150 nad meter dolgih somov, 

Foto: J. Slodnjak 

TEK PO PTUJSKIH ULICAH 
v če t r tek zvečer s i je okrog 500 

Ptujčanov ogledalo tradicionalni 
poul ični tek, ki sta ga ob prazniku 
krajevne skupnosti Ptuj pripravila 
krajevna skupnost in telesnokul-
tu rna skupnost Ptuj. Rezul ta t i 
teka so naslednji: 

Štafeta pionirk 3 x 600 m: prva 
OŠ Franca Osojnika I ekipa: druga 
OŠ Franca Osojnika II ekipa: 
tretja OŠ Hajdina. 

Štefeta pionirjev 3 x 1000 m: 
prva OS Tone ta Žnidar iča I ekipa: 
druga OŠ Hajdina: tretja OŠ 
Tone ta Žnidar iča II ekipa. 

Štafeta mladink 3 x 600 m: 
prva Gimnazija Ptuj : druga ŠC za 
gospodarstvo in upravo Jože 
Lacko Ptuj; tretja osnovna 
organizacija ZSMS Ptujska gora. 

Štefeta mladincev 3 x 1000 m: 
prva šolsko špor tno društvo 
Veljko Vlaliovič I ekipa: druga ŠC 
za gospodarstvo in upravo Jože 
Lacko Ptuj: tretja šolsko športno 
društvo Veljko Vlahovič II ekipa. 

Tek na 1000 m za članice in 

mladinke: 1) Breda Perger, 
(Branik Maribor); 2) Majda Fras , 
(Branik Maribor); 3) Franja 
Senekovič, (Branik Maribor) . 
Zdenka Topolovec iz Ptuja je bila 
šesta in s t em najbolje uvrščena 
Ptujčanka. 

Tek na 3000 m za člane in 
mladince: 1) Milan Balek, AK 
Velenje; 2) Andrej Vastl, Branik 
Maribor; 3) Igor Peternelj , 
Pomurje Murska Sobota ; 4. pa je 
bil član ptujskega telovadnega 
društva Partizan, Alojz Lebar. 

Pri č lanicah je zmagala ekipa 
Branika iz Maribora, druga je 
ekipa Telovadnega društva Parti
zan Markovci, tretja pa ekipa 
Šolskega centra za gospodarstvo in 
upravo Jože Lacko Ptuj . 

Pri članih je prva ekipa 
Atletskega k luba Pomurje iz 
M u r ^ e Sobote , drugo in tretje 
mesto pa sta zasedli 1 in 2 ekipa 
Telovadnega društva Partizan 
Markovci. 

N. P. 

Tekmovanje mladincev 
M e d o b č i n s k e g a m l a d i n s k e g a 

tekmovanja v streljanju z zračno 
puško, ki ga vsako leto organizira 
občinska gasilska zveza Ormož, se 
je letos udeležilo vseh pet občin 
m e d o b č i n s k e p o m u r s k e l ige. 
Tekmovanje , ki je bilo minulo 
soboto v Ormožu , je prineslo 
zmago mladinski ekipi občine Len
dava (779 krogov) , sledi Murska 
Sobota (779), O r m o ž (725), Ljuto
mer (664) in Gornja Radgona 
(555). 

Izmed posameznikov je bil naj
boljši Jožef Marko ja iz Lendave 
(169), sledita Mišo Kačičnik iz 
Ormoža (169) in Marjan Madjar iz 
Murske Sobote (166 krogov) . 

Letošnje tekmovanje, ki je tretje 
po vrsti, je izredno lepo uspelo. 
Ekipe so štele po 5 mladincev. 
Zmagovalna je osvojila prehodni 
pokal OTKS Ormož , najboljši 
posamezniki pa so prejeli prak
tična darila. 

jr 

NAMIZNI TENIS 
V soboto , 8. maja je bilo v telovadnici OŠ T. Z n i d a n č v Ptuju 

odigrano ekipno prvenstvo osnovnih šol ptujske občine v namiznem 
tenisu v organizaciji N K , Petovia" Ptuj . 

Žal smo pogrešali sodelovanje ekip nekaterih šol, za katere vemo, 
da gojijo ta šport , ka r bi morda laliko pripisali premajhm 
zainteresiranosri učiteljev telovadbe. 

Od 6 ženskih in I I moških ekip so zmagovala v ženski in moški 
konkurenci iz OŠ T. Z n i d a n č iz Ptuja, pri ženskah je drugo mcstO 
pnpadio ckipi OS Hajdina, tretje pa ekipi OŠ Franc Osojnik iz Ptuja, p n 
moških pa sta 2 . in 3 . mes to zasedli ekipi iz OŠ Cirkovce. 

M. J . 

Program prireditev 
v POČASTITEV 100-LETNICE ROJSTVA IVANA 
CANKARJA BODO V SOBOTO, 15. MAJA 1976 V 
VIDMU OB ŠČAVNICI NASLEDNJE PRIREDITVE 

- ob 10 .30 sprejem španskih borcev, članov kiparskega 
tabora OD GUBCA DO LACKA in nekdanjih aktivistov društev 
kmečkih fantov in dfklet , Brazde in Njive, na trgu pred staro šolo 

- o b 11.00 odkritje spomenika Ivanu Cankarju 
- ob 11.30 odkri t je spomenika špandcim borcem ob 

401etnici državljanske vojne 
- ob 12.00 uri koncer tno- l i terarni popoldan 
- ob 13.30 odprt je razstave karikatur karikaturista arhi tekta 

Boruta Pečarja. 
- od 14. ure naprej ogled kipov na prostem in razstave v 

Gubčevem domu in v hiši Biserjane 2. 
~ Zvečer prvo predvajanje diapozitivov Draga Koširja s 

potovanja po Aziji. 
Sola za oblikovanje bo pripravila naknadno v Gubčevem 

domu razstavo na t emo: Ivan Cankar. 

IVANKREFT 

1. nadaljevanje 
Po osvoboditvi nov razmah 

Po osvoboditvi je kul turno življenje zopet povsod zaživelo^ n» \̂  
večjih krajevnih središčih. Gledališke igre so pr-j-j^Jg tudi posamezne 
vasi, ponekod celo nascljS. GlcdalCSV r.i manjkalo , tako željni so bili 
slovenske besede, da so jih zadovoljile tudi manj zahtevne igre tudi 
improvizirano igranje. Kjer pa je bil na razpolago izkušen režiser, so 
zopet segli po najzahtevnejših dramskih delih. Lahko bi rekli, da so 
igralske skupine našega domačega področja dosegle, oz i roma presegle 
predvojno raven predstav do leta 1953. 

Vmes je prišlo ponekod sicer do stagnacije, ne pa tudi v Cerk-
venjaku, kjer so v okviru kulturnega društva Jože Lacko igrali in še igrajo 
z vse večjim uspehom. Glavno zaslugo za to ima Vlado Tušak. 

LIKOVNA UMETNOST V VIDMU OB ŠČAVNICI 
V Vidmu ob ŠCavnici so h kulturni razgibanosti mnogo prispevale 

predvsem likovne razstave. Leta 1966 so bile kar tri, na katerih so 
obiskovalci spoznali dela Franca Košarja, Staneta Kumarja , Ljuba 
Ravnikarja, Božidarja Jakca in Vita Globočnika. Tem našim domačim 
slikarjem sta se priključila Španca Jose Ortega in Agusto Ibarrola, potem 
Američanka Adelyne Cross , dresdenska slikarja Lea in H a n s Grundig in 
še nekateri drugi. Pozneje smo poleg dopolnjene razstave Franca Košarja 
videli dele Kurta Magri tza, in to njegove motive iz nemške kmečke vojne 
ter druge. 

Kdor bo danes obiskal Videm, si bo lahko ogledal kar tri stalne 
razstave. V Gubčevem d o m u in na prostem so dela kiparskega t abora 
, ,Od Gubca do L a c k a " ; v , .Domač i j i " v Seliščih so dela slikarske 
kolonije in dela Lojzeta Veberiča, v hiši Biserjane št. 2 pa so izbrana dela 
treh razstav iz leta 1966. Še in še bi lahko pisali o kulturni dejavnosti , ki 
je zajela Ščavniško dol ino morda prav zato, ker tako kljubuje usodi , da 
leži ob reki, bolje rečeno ob potoku, ki skoraj vsako leto dvakrat poplavi 
dolino. 

SOLIDARNOST JE ODPOVEDALA 
Težko je razumeti , kako je mogoče, da še vedno ni tol ikšne 

solidarnosti, da bi ta vodni tok uredili in da bi dobila dolina vsaj en 
obrat , bodisi industrijski ali obrtni , in s tem zaposlitev za številne 
kvalificirane delavce zdomce. Ti namreč komaj čakajo , da bi se lahko 
vrnili, ker so si že prislužili denar za zgraditev lastnih domov . Ne gre j im 
tudi v glavo, kako je mogoče, da ni sredstev za dograditev (nove) osnovne 
šole. S tem bi postali v občini enakovredni z mestnimi otroci tudi tisti 
šolarji, ki imajo, kakor z Gibine, 1 km do šole. Vprašanje šole sem mora l 
omeniti zato, ker je prav šola že danes središče kul turne dejavnosti , 
čeprav še ni dograjena in so na njej le trije ali štirje učitelji, ki se 
posvečajo kulturi . Mnogi učitelji se namreč v šolo vozijo od drugod, ker v 
kraju nimajo s tanovanj . Koliko bolj bi bilo življenje razgibano, ko bi se 
vsi ti učitelji mogli kul turno udejstvovati . 

KULTURNI VPLIV RADENCEV 
Na srečo so tu Radenci , ki s svojim kulturnim poslanstvom vplivajo 

tudi na kapelsko — videmsko območje tja d o Gibine, kjer je vpliv zaradi 
velike oddaljenosti že omejen. Tohko večji je vpliv Radencev v Radgoni 
in delno v Apačah. Nekatere radenske prireditve pa so na taki ravni, da 
jih štejejo med vrhunske. 

Pri tem je treba na prvem mestu omeniti vsakoletni festival sodobne 
glasbe, ki je znan po izredni kakovosti . 

Leta 1974 so začeli že drugo p o m e m b n o glasbeno prireditev, na 
kateri sodelujejo plesni in radijski orkestri iz Beograda, Novega Sada, 
Zagreba, Skopja, Sarajeva in Ljubljane. Prireditev, ki traja tri dn i , ne 
nudi občinstvu le umetniškega doživetja, temveč je zelo p o m e m b n a tudi 
za izvajalce same. Dobili so priložnost, da se med seboj zbližajo, da iz
menjajo izkušnje in skupno napravijo načrte, med katere sodi tudi 
vsakoletno srečanje v Radencih. 

V Radencih so tradicionalne tudi likovne manifestacije. Da bi l ahko 
ustregli željam številnih umetnikov, mora jo sedaj vsako leto pomakni t i 
datum začetka likovnih razstav za kak mesec napre j . Doslej so razstavljali 
največ slovenski umetniki , odkar pa ustvarja v Vidmu ob Sčavnici 
kiparski tabor , ,Od Gubca do L a c k a " z mednarodno udeležbo, so 
udeleženci tega tabora , kiparji iz Španije in Kube, menili, da bi bili 
njihovi kolegi slikarji počaščeni, če bi se jim nudila priložnost, da bi prej 
ali slej razstavljali tudi v Radencih, oziroma v , .Domač i j i " v SeUščih. Ko 
bo iz videmske in bučečovske smeri asfalt irana cesta d o te galerije bo 
zanimanje zanjo večje tudi na tujem. 

(Konec prihodnjič) 



SREBRNI JUBILEJ 

Pevski zbor PD Rudar Sever iz Gorišnice na lanski občinski 
reviji. Foto: Langerholc 

Pevski zbor Prosvetnega društva 
Ruda Sever v Gorišnici, bo v 
soboto 15. maja 1976 proslavil 
25-letnico zbora . Na jubi le jnem 
koncertu, ki bo 15. m ^ a ob 20. 
uri v zadružnem domu v Gorišnici, 
bo zbor iz svojega obširnega 
programa pel slovenske na rodne , -
umetne in part izanske pesmi. 

Zbor je nastopal na vseh 
masovnih prireditvah v Gorišnici 
na praznovanju dneva republike,« 
na proslavah 1. maja, na 
akademijah kul turnega praznika 
slovenskega naroda, praznovanju 
dneva JLA, dnevu žena in 
krajevnem prazniku. 

Zbor je nastopal na vseh 
okrajnih, občinskih in medobč in 
skih revijah v Ptuju, Slovenski 
Bistrici in Radgoni in v ku l tu rnem 
programu na vseh 4 o k r ^ n i h 
gospodarskih razstavah v Ptuju. 
Prav tako je zbor sodeloval na 
akademiji ob otvoritvi nove šole v 
Domavi, ob proslavi 200 letnice in 
otvoritvi nove šole v Gorišnici in 
letos zaključil s 'pevskim progra
mom I. ku l tu rno t r ibuno v Ptuju 
pod geslom ,, Kultura danes in 
ju t r i ! " Nepozaben je večer ob 
srečanju s pevskim zborom iz 
Globasnice, kjer je zbor zapel 
nekaj pesmi v pozdrav. 

Od ustanovitve do danes vodi 
pevski zbor Stane Stanič, ki je že 
pred vojno vodil šolski mladinski 
zbor. Pevskemu zboru in njego
vemu pevovodji ob srebrnem 
jubileju tudi naše čest i tke in še 
mnogo uspehov pri svojem 
kul turnem poslanstvu. 

V okviru praznika Ptuja, sto let 
po tem, k o se je rodil in dobrih 57 
let, ko je umrl , je bil v petek zvečer 
v ptujskem gledališču CANKAR
JEV VEČER. Člani ptujskega 
amaterskega gledališča in mladins
kega KUD gimnazije Dušana Kve-
dra v Ptuju , pod vodstvom režise
rja Marjana Kovača, so pripravili 
recital, v katerem so povezali v ce
loto dela tega velikana, ki je posta
vil spomenik slovenski besedi, spo
menik pokončnemu človeku, člo
vekovi materi, lepoti, pa tudi spo
menik človekovi bedi, revi njegove
ga duha . . . 

Recital, izbrani stavki, kamenčki 
iz mozaika, višjega od Triglava, je 
pomenil za obiskovalce nepozaben 
večer, besedo za besedo so sprem
ljali s pridržanim dihom, s prazni
čno tišino, da si lahko tudi zadaj , v 
parterju, enako razločno slišal še
pet o roži čudotvorni kot rohnenje 
Kantorjevo . . . Žal je bilo gledali
šče napol prazno. Človek se nehote 

vpraša: Kje so bili številni ,,redniki 
naše ku l tu re" , junaki , ki se bijejo 
na votla prsa in kriče o nekul turno
sti drugih ljudi, ki mora jo poklicno 
vcepljati v srca mladih ljudi veliči
no tega stvarnika lepote besede, 
preroka socialističnega dne, ki je 
znal tako bičati laž in licemerstvo? 
Sam Cankar bi na vprašanje verje
tno odgovoril : 

Razvili su se z duhom časa, 
/rasli v dru/bi, ki je ena sama obe-
dnica in nič va/no ni, iz katere skle
de zajemajo, samo, da izdatno za
jemajo!" 

Nič verjetno, resnično je stal 
Cankar pred mano . . . Ti , ki si bi
čal gnilobo v našem narodu , ti si
ten, zadirčen, zajedljiv in nepriza
nesljiv, cesto pa razbolel in žalos
ten, kaj praviš o nocojšnjem veče
ru, in sploh o svoji stoletnici? 

,.Nikoli še, o zarja, mi nisi tako 
svetila, nikoli pomlad, te ni bilo 
polno zajelo moje srce . . . Vse. 
kar je bilo grenkega in temnega je 
umrlo, kar je bilo sladkega in svet
lega, s e j e vdrugič porodilo v meni 
in bo v meni ostalo, neumljivo, ve
čno v vesoljslvu . . . " 

Ura ponosa in veselja te je preveč 
prevzela, ali nisi videl v gledahšču 
polovico praznih sedežev, te ni to 
nič prizadelo? 

, .Moj tovariš iz Volje in moči, ki 
je trdno stopal po blalu, da je briz
galo na vse strani, bi rekel: Človek 
je zalo na svetu, da žre, vse drugo 
naj me pokonci v uho piše!" 

To je bilo takrat , ko tvoje, od sa
mih črnih senc užaljeno o k o ni vi
delo prekrasne luči, prižgane na 
obzorju. Toda videl si tudi , kako se 
življenje drami v nižavah, kako pri
haja pomlad v viharju in povodnji , 
iz katere bo vzklila nova, bujna 
rast. Ali si slutil, da se bo ob tem 
tudi bujno razrasla popevkarsko 
potrošniška civilizacija? 

,,Srd je izlit brez koristi in škode, 
kakor vino v krčmi, natakarica pri
de, zamenja prt in — še en liter brez 
zamere!" 

Umolknil je , ni bilo več nobene 
besede, niti odmeva . . . v tisti tihi 
uri je bilo sram človeka . . . Zdaj 
pa mir besedi, proč t rudne misli, 
skuhajmo si kavo, da nam razbistri 
um! 

F. Fideršek 

Siromaštvo bogatega^ 
KAJ O PTUJCANIH MISLI IVAN CANKAR 

Slovenska Bistrica 

Letos prijznuje delavsko sindi
kalna godba na pihala iz delovnega 
kolektiva IMPOL Slov. Bistrica 
25. obletnico delovanja in 
uspešnega uveljavljanja na po
dročju razvijanja ku l tu rnega življe
nja članov delovnega kolektiva 
IMPOL- indus t r i j a metalnih pol-

25 let sindikalne godbe 
na pihala 

izdelkov, kakor tudi vseh 
prebivalcev obč ine . 

G o d b a na pihala šteje t r enu tno 
35 godbenikov, vodi jo Dušan 
Pečnik. Vadijo najmanj enkra t 
tedensko, p o po t reb i pa tudi 
večkrat , ka r še posebno velja pred 
pomembnejš imi nastopi, ka ter ih 
ta godba prav v jubilejnem letu 
nima malo . Naj omen imo samo to, 
da v obč in i Slov. Bistrica ni večjih 
proslav ah drugih svečanosti , kjer 
ne bi bila pr isotna tudi njihova 
godba. Prav t ako sodelujejo tudi 
na številnih manjših prireditev v 
občini in izven nje. V obdobju 
svojega delovanja je godba imela 
že večje število samostojnih 
koncer tov in nastopov v občini in 
tudi v nekater ih krajih severo
vzhodne Slovenije. Med najpo
membnejše letošnje koncer te 
spada letovanje godbe v Poči tn i 

škem domu delovnega kolektiva 
IMPOL, v Malem Lošinju, kjer bo 
izvedla tudi samostojne koncer te . 
Tako b o d o združih pri jetno s 
kor is tn im. 

G o d b o delovnega kolekt iva 
IMPOL iz Slovenske Bistrice 
sestavi^ajo neposredni proizvajalci 
in zaposleni v drugih službah. 
Tudi precejšnja s tarostna razlika 
med člani ni ovira, saj ta kolektiv 
odlikujeta tovarištvo in medseboj
na p o m o č . Izmenjujejo si delovne 
izkušnje in utrjujejo prijateljske 
vezi. 

Osrednja svečanost v okviru 25. 
obletnice delovanja te godbe b o v 
drugi polovici letošnjega leta, k o 
bodo prejeli tudi priznanje za 
svoja prizadevanja na področ ju 
utrjevanja prijateljstva in delova
nja pri k u l t u r n o umetniškem 
ustvarjanju. 

Sindikahia godba delovnega k(Jektiva IMPOL iz Slov. Bistrice 
med nastopom v Črešnjevcu. jekst in foto: V. Horvat 

„Mišnica" - prijetno 
presenečenje 

Prijetno presenečenje, l ahko re
čemo za čet r tkovo premiero na des
kah ptujskega gledahšča, k o so se 
nam z Mišnico Agate Cristi pred
stavili člani domačega amaterskega 
gledališča. 

Ze sam izbor dela je dal slutiti, 
da bomo tokra t videli neka j , kar ne 
bo težko razumljiva d rama ali pa 
komedija brez literarne vrednosti , 
repertoar domačega gledališča, ki 
smo ga bih vajeni doslej. Res je , da 
je 7godba preprosta , pa vendar do
volj napeta , da pritegne gledalca, 
lahkotna , pa vendar vsebinsko bo
gata, saj gledalec ne ostaja nepriza
det. Takšno je delo samo in igral
cem ga je uspelo tudi takšnega 
predstaviti . 

Režiserju Marjanu Bačku, članu 
Slovenskega narodnega gledališča v 
Mar iboru , je uspelo dogajanja igre 
ohraniti ves čas na ravni, ki ne do
voljuje banalnost i , prisiljenega hu
m o r j a in ne n e p o t r e b n e 
melodramatičnost i . In še nekaj je , 
kar je režiserju uspelo; neposredna, 
preprosta, nevsiljiva igra igralcev, 

kakršne doslej pri naših igralcih še 
nismo videli. Bilo je nekaj spodrs
ljajev, tudi jezikovno so igralci de
loma šibki, vendar ne smemo poza
biti, da je naše gledališče amate r sko 
gledališče, zato bi bilo kakršno koli 
primerjanje s profesionalnimi igral
ci neumestno. Vedeti tudi m o r a m o , 
da igralci ne delajo kont inu i rano , 
da igrajo4z gole ljubezni do gledah
šča. Ce siT.c pri prcdstsvi imeli ves 
čas to v mislih, potem lahko z za-
voljstvom rečemo, da je bila pred
stava ena najboljših doslej v zad
njih letih, predstava, ki se je kljub 
amaterizmu dvignila nad povpre
čje. 

Svoj delež k uspešni predstavi je 
dala tudi odUčna scena, delo Mar
jana Bačka in glasbeni ter drugi 
efekti. To re j , splošen vtis ob koncu 
četrtkove premiere je bil več kot 
dober in prav zato bi se bilo vredno 
zamisliti, če že imamo amatersko 
dejavnost, potem ji m o r a m o tudi 
omogočiti pogoje za uspešno delo. 

N . Belšak 

Tratfedlia SaCadlnovlli 
na domačiji v Srečah 

pri Makolah 
S p o m i n i Ženice S a g a d i n o v e 

3. nadaljevanje 

M I R A N S A G A D I N — J O Ž E K 
Miran Sagadin — Jožek je bil ob vdoru okupator ja star 12 let. Ko 

smo zapustili junija 1941 leta s tanovanje v Ptuju , Vrazov trg 2 in šli v 
ilegalo, smo Mirana dah v Jurovce k Vidovičevim, kjer je nekaj časa 
živel. Vidovičeva mati je bila vdova s štirimi otroci , gospodari la je na 
mah kmetiji in je imela Mirana rada. 

Začetek part izanstva je bil na Štajerskem zelo težak, zato ni bilo 
mogoče imeti o t roka s seboj v ilegali. Cez nekaj mesecev pa sta Mirana 
vzela k sebi babica in dedek, živeča na Ptujski gori. 

Spomladi 1944, ko je bil Miran že toliko zrasel, da je lahko nosil 
puško, smo ga potegnili v part izane. Najprej je bil obveščevalec, potem 
pa kurir v tehniki , , L a c k o " . Za tehniko , , L a c k o " je Jožek tudi po
magal kopati bunker in potem v celoti pomagal tehnično, tovarišu Ja-
nuš-u, urediti tehniko, v kateri so delali štirje partizani med njimi Miha 
Kolarič-Kostja. 

Tehnika , , L a c k o " je bila pri Šuparju v Stogovcah pod Ptujsko go
ro, kjer je bil gospodar popo lnoma slep. Oslepel je leta 1918 na ulici v 
Gradcu, ko je policija streljala na demonst rante in njega zadela v oči. 
Neke temne noči j e , meseca februarja 1945, kurir Jožek, med svojo slu
žbeno dolžnostjo na Slapah zadel na zasedo in dobil strel skozi pluča. S 
skokom v mrzlo Dravinjo si je rešil življenje. Cez nekaj časa se je 
izvlekel iz vode in se po vseh štirih priplazil do najbližje Pislakove hiše, 
potrkal po oknu in prosil pomoči . Odprl i so mu in ga vsega mokrega, 
premriega in krvavega vzeli pod streho. Ce bi ga ne vzeh, bi med potjo 
izkrvavel, padel v kakšen jarek, zmrznil in umrl . Pislakovi so mu dali 
suho perilo in ga na zasilnem ležišču zakrili v shrambi. Vrata shrambe 
so zakriH z o m a r o . 

Zaradi velike izgube krvi je bil zelo slab in nepokreten. Cez dober 
teden je povedal nek part izan, ne spomnim se kateri, pri srečanju na 
Pristavi part izanu Tinetu, VDV-jevcu, da leži pri Pislakovih težko 
ranjen part izan in ne vedo, kaj bi z njim. Tine gre takoj s svojim 
spremljevalcem J a n k o m Megličem na Slape, da bi videl, če bo treba ra
njenca spraviti v bolnišnico. Ne morete si zamisliti, kako se je Tine za
čudil, ko v ranjencu spozna svojega bra ta Mirana. 

Tine organizira, da čez nekaj dni odnesejo partizani na zasilnem 
nosilu od Pislakovih ranjenca v sosednjo vas Stogovce v hišo Malčke. . . 
(priimka se ne spomnim), kjer je ostal nekaj dni . Na to so ga prenesh na 
Vrhe do Katice Sagadinove, kjer ga je obiskala zdravnica dr. Rožca iz 
Srec. Očistila mu je r ano , ki je bila precej velika, ga obvezala in mu 
dala injekcijo. Nekaj dni za tem so ga zopet prenesli naprej v prehodno 

bolnišnico v Sreče. A zla usoda je tudi mladega niti še ne šestnajst
letnega part izana Jožeka zasledovala in končno v Srečah uničila 
njegovo mlado življenje. 

S P L E T S L U Č A J N O S T I 
Slučaj je nanesel, da je istega večera, ko je bila potem zjutraj 

napadena prehodna bolnišnica v Srečah, prišel pogledati svojega ran
jenega brata Mirana-Jožeka in pozdravit očeta, Zvonko Sagadin-Tine. 
Ko poslušajo v temni noči grmenje ruskih topov, vsi dobro razpoloženi 
in v upanju na skorajšen konec vojne, si že načrtujejo svoje bodoče živ
ljenje po vojni. Beseda da besedo, čas hitro mineva, med tem se še 
oglasijo partizani in naenkrat je ura že čez polnoč, zato ležejo. Tine se 
hoče posloviti pa ga zadržijo, češ, naj počaka in gre naslednji večer na
pre j . 

Nobeden od njih pač ni slutil, kaj se bo čez nekaj ur zgodilo. Vsi 
ležejo utrujeni k počitku. Očka , Jožek in Lavicki so ležali v podstrešni 
sobici, Tine pa si je poiskal ležišče v nasprotnem kotu ob strehi. Odložil 
bombe in brzostrelko in t ako t rdno zaspal, da ni slišal, ko so vdrU v hi
šo nemški policisti. Tudi tega ni slišal, da so šli po lesenih stopnicah na 
podstrešje. Policisti so bih namreč tiho in previdni, šele njihove brce so 
ga prebudi le . Vidi, da imajo njegovo brzostrelko in bombe že v rokah 
Nemci, vendar se še zave, da ne smejo Nemci dobiti v roke raznih na
vodil, ki jih je imel v žepu suknjiča. Naglo z nogo odsune od sebe suk
njo za s t reho. 

Policisti tega niti ne opazijo in že mora z njimi v spodnje prostore. 
Tam sedijo za mizo dnevne sobe njegov oče, Jože Sagadin stric Ludvik 
Sagadin in njegova žena Marija in Lavicki. Vidi pa da sta smuknila iz 
svoje sobe v kuhinjo Go jko in njegova žena dr. Rožca. To je dobro 
znamenje, si misli, najbrž bosta pobegnila skozi skrivni izhod in se 
rešila. 

Iz podstrešja še privedejo šestnajstletnega Mirana-Jožeka in ga 
posadijo k mizi. Tja posadijo tudi Zvonka-Tineta . Zvonko sliši, da 
policist raport i ra oficirju in pokaže nanj , češ, ta je bil močno oborožen. 
Nenadoma nastane med Nemci preplah, da sta dva, mladi mož in žena 
nekam izginila in ju ne morejo najti. Na kratko se posvetujejo, kaj naj 
s temi bandit i naredijo. Zvonko se medtem domisli, da je dal Gojku 
pred letom dni pištolo in da j o je Gojko skril pod napust mize, ob ka
teri sedijo. 

Zvonko se počasi premika in z roko seže pod napust . V tem se 
nemški oficir skloni in zakriči ,,vas suchst d u ? " Zvonko v tem že dvi
gne pištolo in sproži v oficirja. Luč, petrolejka od poka ugasne, vsi 
Svabi planejo proti v ra tom. Tam nastane gneča, Zvonko skoči za 
Nemci in iztrga enemu pri vratih še brzostrelko. 

Naenkrat so v sobi sami. Zvonko se takoj zbere in reče: ,,Sedaj pa 
vsi za m e n o j " in gre po skrivnem izhodu v prešo, odkoder so vrata pro
ti gozdu in tudi vhod v bunker prehodne bolnišnice. Ko pogleda nazaj 
vidi, da gresta z njim oče in bra t , dočim Ludvika, Marije in Lavickega 
ni videl. Ko pridejo v prešo, vidijo, da so vrata proti gozdu odpr ta . Za
radi odprt ih vrat je Zvonko mishl, da se je Gojkotu in Rožci posrečilo 
pobegniti v gozd. 

(Dalje prihodnjič) 

Bogomir Jurtela 

UMETNOST 
JE SREČA 

„Sem tipičen Polanec," je pričel najin razgovor moj sogovornik 
Bogomir Jurtela in nadaljeval!". „Rojen sem v Cirkovcah na Dravskem 
po0u, kjer sem tudi končal osnovno šolo, nato sem v Ptuju obiskoval 
nižjo gimnazijo. Moram povdariti, da sem se takrat prvič zaljubil in to v 
staro, prelepo mesto Ptuj, nakar sem odšel v marijjorsko učiteljišče, kjer 
me je vsega prežel duh po likovnosti. Po končanem učiteljišču sem 
zajadral na pedagoško akademijo. Izbral sem smer likovni pouk. To je 
danes tudi moj poklic, v katerem sem zelo srečen, poučujem pa učence v 
svojem rojstnem kraju." 

Mislim, da ni potrebno posebej pojasnjevati, zakaj vam danes 
predstavljamo Bogomira Jurtela. Za razgovor z njim smo se odločili , ne 
le zaradi tega, ker je ta rojeni Cirkovčan z dušo in telesom vdan svojemu 
rojsttiemu kraju, ampak predvsem zato, ker poleg svojega poklicnega dela 
— učifeljevanja, nalog v krajevni skupnosti in tudi domačih opravil, najde 
še vedno čas za svojega konjička, sliJčanje. 

„Rišem, odkar pomnim," je pripovedoval dalje. ,,Prvo, za moje 
pojme dobro sliko sem napravil, ko sem hodil še v 4. razred osnovne šole. 
Takrat me je tovarišica pred sošolci pohvalila in to je v meni prebudilo 
želJo, da bi slikal več in več, da bi se izpopolnjeval in si čimbolj obogatil 
likovno znanje." 

V 4. razredu je, kot sam pravi, tudi prvič razstavljal svoje delo in 
hitro doda še to, da je bil verjetno takrat najbolj srečen. Od tedaj do 
danes, se je še večkrat predstavil likovnemu občinstvu na razstavah v 
okviru likovne sekcije pri DPD Svobodi Ptuj, v ponedeljek, 26. aprila 
1976 pa so v avli osnovne šole v Kidričevem odprli njegovo samostojno 
razstavo, ki obiskovalcem ponuja 16 izredno lepih motivov, v večini 
pokrajinskih. 

Na vprašanje, zakaj seje odločil za to samostojno razstavo, kije bila 
vključena v program prireditev ob letošnjem praznovanju krajevnega 
praznika v Kidričevem, je dejal: 

„Doslej sem kot član likovne sekcije pri DPD Svoboda Ptuj že 
večkrat razstavljal s svojimi kolegi na skupinskih razstavah po Sloveniji. 
Vendar so prišle vselej v poštev le dve, tri slike. Ker sem želel svojim 
prijateljem in našim ljudem tu okrOg pokazati, kaj sem zadnje čase storil 
s čopičem, sem se odločil za ta korak." 

„Nekoč ste izjavili, daje umetnost sreča," sem radovedna naprej. 
„Da, saJ tudi je. Najbolj sem srečen, če spoznam, da nekdo, ki gleda 

moje delo, razume in občuti , kaj sem hotel z barvanii izraziti. Umetnost 
je prav tako sreča, kot je sreča ljubiti; če ljubiš si srečen, če pa si srečen, 
je pa to spet velika umetnost." 

,,Iz vaših del veje čist realizem", nadaljujem. 
„Da, zavedam se, da kake velike umetnosti ne morem uganjati. 

Pedagoška akademija mi je dala le osnovno, kar mora slikar vedeti. Žal 
pa nismo imeli možnosti nadaljevati z izpopolnjevanjem na akademiji v 
Zagrebu ali v Ljubljani, zato je naše ustvarjanje v mejah realizma in to 
tistega, ki ga najprej v sebi predelaš in ga tako predelanega preneseš z 
barvami na papir. Zavedam se, da kot tak moram ostati na trdnih, realnih 
tjeh in to tudi želim. Ustvarjam za sebe, predvsem pa za ljudi okoli sebe. 
Želim jim dati košček lepote, mogoče skrite, kije vsakdo vsak trenutek 
ne vidi, pa se izlušči med barvami, med sencami, med svetlobo, med 
odtenki, v velikih malenkostih, k i j ih želim ljudem pokazati. Zato tudi 
skušam najti take motive in jih potem preko mojega čopiča posredovati 
večini ljudi." 

Vaše slikarje torej ni umetnost zaradi umetnosti' 
,,Ne želim umetnosti zaradi umetnosti. To bi bil čist nesmisel. 

Želim ustvariti delo, ob katerem bo gledalec v sebi začutil, kako je naša 
domovina, naša vas, naša hiša lepa v tem ali onem odtenku sonca ali 
svetlobe. Takrat sem srečen in se mi zdi, da sem svoje poslanstvo preko 
čopiča opravil." 

,,Kot realist imate prav gotovo tudi svoj pogled na današnjo 
moderno umetnost? " 

,,Da in jo visoko cenim, spoštujem. Prav tako cenim vse abstrahiste 
in vse, ki ustvariajo kakršnokoli moderno umetnost, če imam le občutek, 
da je srce v tisti umetnini. Imeti moram občutek, da je v delu pot, ki 
nekam vodi^ da ni samo sebi namenjeno. Menim, da bi tudi jaz sam lahko 
ustvaril kakšno abstraktno sliko, ampak, če v tisti abstrakciji ni občutiti , 
da slikar zmore trdi realizem, da zmore vse poti do tiste slike, ki jo 
označujemo za abstraktno, potem se mi zdi prazna. Če pa čutim da je 
slikar zmožen narediti vse tisto od realizma naprej do abstrakcije, potem 
tako sliko visoko cenim." 

„Kaj pa vaši vzorniki? " 
„Najprej so mi bili pri srcu naši in francoski inpresionisti. Sedaj, ko 

skušam tudi sam nekaj ustvariti, vidim, da so mi naši domači možje 
najbolj blizu. To pa sta moja profesroja z akademije, Slavko Korez in žal 
že pokojni prof. Kavčič, ki se mi zdi mojemu ustvarianju najbližji in za 
katerega bi želel, da bi vsaj njegova senca lahko postal." 

Še in še je moj sogovornik razpredal svoje misli in pripovedoval o 
doživetjih, ki ga spremljajo na njegovih ustvarjalnih pohodih po naši 
prelepi okolici. Povedal je med drugim tudi to, da bo dosedanje 
pokrajinske motive slikal še naprej, le da bo vanje poskušal vključiti tudi 
človeka v gibanje. Še naprej bo slikal v tehniki z gvašem kije zamenjala 
prejšnji pastel, svoje sposobnosti pa bo preizkusil še v portretni tehniki. 

Ko sem ga povprašala o njegovih ostalih hobijih, je nekako z 
ljubeznijo dejal, da mu kljub obilici dela ostane še vedno nekaj časa za 
njegovo zvesto spremljevalko, 8 milimetrsko filmsko kamero, ki ga 
spremlja na vsakem koraku in s katero zabeleži vse tisto, kar je lepega 
okoli njega. Skupaj s sinom Juretom, ki že ubira očetove stopinje, 
zbirata tudi znamke z umetniškimi motivi in jih imate že precej. 

Za konec me je zanimalo še to, kar sicer ne sodi v slikanje, namreč, 
kako on, kot pedagog, gleda na današnji mladi rod, na ljudi, ki prihajajo 
in odhajajo iz sole. 

Dejal je: 
j,Menim, da je današnja mlada generacija čudovita, ne glede na to, 

da včasih nosi dolge lase, ali da se za naše pojme čudno oblači. Če bo 
potrebno, bodo polni resnosti in zrelosti stopili v skupno akcjjo. Trdim 
in bom trdil, da so mladi to, za kar jih imamo, da so naša vera, upanje in 
bodočnost ." 

Ker bi bilo zanimivo zvedeti, kaj o Jurtelovih razstavljenih delih 
menijo obiskovalci njegove razstave, sem za mnenje povprašala Julija 
Ošlovnika, slikarja samouka, ki se je s svojimi slikami tudi že predstsvil 
kidričevskemu občinstvu in ki se je tudi udeležil otvoritve prejšnji 
ponedeljek. Izjavil je tole: 

„Brez dvoma je Bogomir Jurtela s pričujočo razstavo dokazal, da je 
velik mojster od katerega si lahko še veliko obetamo, zlasti če bo šel 
naprej v smeri, ki jo je nakazal s svojimi najnovejšimi deli, za katera je 
značilno, da so metniško doživeta, sproščena in prepričljiva.' s. Brodnjak 



i n i a d i d o p i s n i k i 

Zadnjič sem predstavil bolj sebe in naš hišni otroSci vrtec, 
ki ga tvorita babica in dedek, čeprav imata trenutno nezasedene 
k^adtete, ker sem jaz že odrastel in imam kvalifikacijo za 
celodnevno šolsko varstvo. Žal pri nas marsikdo ne opravlja 
tistega, za kar je kvalificiran, zato tudi jaz še ne uživam 
pridobitev celodnevnega bivanja v šoli. 

Skoraj sem pozabil povedati, da vam danes želim 
predstaviti moja roditelja. Ona sta poprečna kr^ana, občana in 
državljana. Oči je še v službi tudi član samoupravnega organa, 
mami pa je doma predsednik delovne skupnosti, čeprav se pri 
tem obnaša kot kaki direktor. Pok g mene imata doma še avto, 
ki sta ga že večkrat menjala, mee pa še nobenkrat. Imamo tudi 
svojo hišo in psa, ki ima preprosto domače ime ,J*azi". 

Kljub temu živimo pošteno, zato se nobeden v družini, ne 
individualno in ne kolektivno, ne boji tiste radovedne komisije, 
ki bojda straa okrog tistih, ki radi menjav^o avtomobile, 
gubice in druge premičnine. Mnogo la^e je ugotoviti 
nepremičnine in tudi lažje oceniti, koliko je stala vikendica, kot 
pa kaka dragocena prikolica na dveh zibajočih nogah, ki ji 
mulci pravijo bomba. 

Nihče v naši družini si kaj takega ne more privoščiti, ker 
imamo mesečno samo dva osebna dohodka in eno penzijo, vse v 
pošteni višini republiškega poprečja. Zavoljo tega si oči in mami 
tudi nista upala kupiti zame še kako sestrico ali bratca. Tako 
sem v družini edini otrok. 

Upam, da bom kmalu velik in si bom osvojil ženo, če mi že 
sestre luso mogli pribaviti. Meni bo v življenju lažje. Ne bo mi 
treba vlagati v hišo in avto, temveč bom lahko več investiral v 
otrdce, kar pomeiu, da sijih bom nabavil množico, povedano v 
jeziku nove matematike. Na otrdce bom tudi prenašal tradicije 
naše današnje stvarnosti. Za take reči je mladina zelo dovzetna. 
Ddcaz je tudi to, da se taki po-reformski otroci še danes bah^o, 
da im^o v žepu dva jurja za sladoled. In to govorijo taki, ki jih 
še takrat niti ni bilo na svetu, ko so jurja prekvalificirali v 
kovača. 

Sploh je naša današnja mladina, z mano na čelu, zelo 
dovzetna za razne boleziu, ker ji primanjkuje svežega zraka in 
prostora za gjibanje, zato se obnašamo ob priliki epidemične 
gripe kot goreča sveča na prepihu. Sicer pa je naša mladina 
zdrava, kot sem tudi jaz zdrav. To lahko potrdim z dejstvom, da 
sta se včeraj moja roditelja prepirala, ali super, ki ga pije naša 
avto, smrdi ali diši. Jaz pa sem rekel, da nimata prav in da ima 
super samo vonj po bencinu. Babica pa so k temu rekli: ,,Glej 
malega, kako zdravo misli." 

Naša tršica v šoli večkrat pravi, da moramo znati tudi 
logično misliti. Sklenil sem integrirati zdravo z logičnim in sem 
t ^ o dobil posebni OZD zdrave logike. Upam, da po mcgih 
pismih ne boste ocenjevali, da integracija ni uspela. Logično vas 
pozdravlja vaš posehii dopisnik! 

PRAZNOVANJE OF IN 
l.MAJA 

Prišel je maj, mesec cvetja in 
veselja. Tudi mi smo pripravili 
proslavo v počast i tev O F in L 
maja - praznika dela. Na proslavo 
smo se mnogo pripravljali, saj je 
imela številne točke . Proslavo smo 
pripravili 30. aprila, to je v petek. 
Najprej smo j o imeli v šoli, 
popoldne , o b pet ih pa smo j o 
skupaj z mladinci pripravih za 
celotno krajevno skupnost . Ker je 
bila ob petih popo ldne , ko ljudje 
ne delajo tol iko, smo upali, da se 
nam splača po t rud i t i , da nas bodo 
ljudje prišh poslušat, dsaj je bila ta 
proslava namenjena njim in smo se 
t rudih zato , da bi ljudi malo 
razvedrili. 

Vsi smo bili že pripravljeni, da 
izvedemo svoj program, toda 
komu, smo se vprašah. Čeprav je 
urin kazalec kazal že čez pe to , je 
pred nami sedelo le nekaj 
poslušalcev. Malo smo počakal i , 
toda stanje se ni izboljšalo. 
Proslavo smo izvedli tistim ki 
imajo vsaj n e k ^ razumevanja za 
naš t rud , ki vedo, kol iko je 
po t rebno vložiti v tako proslavo, 
kakršno smo pripravili mi . 

Večkra t se sprašujemo, zakaj je 
v naši krajevni skupnost i t ako 
malo zanimanja za naše delo in 
druge kul turne prireditve. Vpra
šamo se tudi, aU naj se še t rudimo 
in pripravljamo proslave. Človek 
se rad pot rud i , če ima po tem 

komu kaj pokazat i , mi pa imamo 
skoraj vsako proslavo le zase. 

Zvečer pred prvim majem so 
zagoreli kresovi. Tudi gasilci iz 
Podlehnika so pripravili kresova-
nje. Vendar se tudi tu ni zbralo 
tohko ljudi, kot smo vsi 
pričakovali . Spominjam se lanske
ga kresovanja. Bilo je mnogo , 
mnogo bolj živo ko t letos. Zato ne 
vem, zakaj je bilo letošnje 
praznovanje 1. maja tako mrtvo. 
Obiska ni bilo ne na proslavi ne na 
kresovanju. 

Anka Kurež, 
OŠ „Martin Kores" , 

Podlehnik 

SRNICE 
Blizu naše hiše leži majhen 

gozdiček. Čeprav je zelo majhen 
je čudovi t . 

Spomladi najprej cvetijo zvonč
ki, katerih je toliko ko t da bi spet 
zapadel sneg. Ko sem jih nekega 
dne nabirala sem zagledala 
nenavaden prizor. Čisto blizu sem 
zagledala šest srnic. Obstala sem 
kot o k a m e n e l a Zbala sem se, da 
me opazijo. Niso me. Odšle so s 
počasnimi korak i in teptale 
zvončke. Jaz pa sem prvič tako od 
blizu videla srnice. 

Zvončk i so oveneli, na ob ronku 
gozda pa so cvetele vijolice. 

Ljubica Bagarič, 
3 / a , OŠ „ F . Ž g e č a " , 

Dornava 

Tovarna gumijevih in kovinskih izdelkov 
- servisi ,,S I G M A " 
Ptuj, o. soL o., Rajšpova ulica 13, 

o b j a v l j a 
prosta delovna mesta: 

1. fakturista 
POGOJ: srednja ekononnska ali upravna šola in 3 leta 
delovne prakse na enakem ali podobnem delovnem mestu. 
Poskusno delo 3 mesece. 

2. analitika I 
POGOJ: srednja ekonomska šola in 3 leta prakse na de
lovnem mestu v stroki. Poskusno delo 3 mesece. 

3. obratovnega knjigovodja I I 
POGOJ: srednja ekonomska ali nepopolna srednja šola 
in 1 leto prakse na delovnem mestu v stroki. Poskusno 
delo 2 meseca. 

4. materialnega knjigovodja I 
POGOJ: srednja ekonomska šola in 3 leta prakse na de
lovnem mestu v stroki. Poskusno delo 3 mesece. 

5. materialnega knjigovodja I I 
POGOJ: srednja ekonomska ali nepopolna srednja šola 
in 1 leto prakse na delovnem mestu v stroki. Poskusno 
delo 2 meseca. 

Kandidati naj vložijo prošnje na gornji naslov v 8 dneh po objavi. , 

Kdor dolgoročno računa - ta gradi s STIBO TERMIČNIM BE
TONSKIM BLOKOM, 

saj le ta predstavlja: 

-= OPTIMALNO TOPLOTNO IZOLACIJO 
- ODLIČNO ZVOČNO i Z O L A C I J P 

- NAJVEČJO OBSTOJNOST 
- 50% PRIHRANEK PRI ENERGIJI 
- 50 c m OPEČNEGA ZIDU 

Upoštevajte njegove mehanske fizikalne lastnosti: koeficient 
toplotne prevodnosti znaša = 0,25 kca l /mh stop. 

Celzija, koeficient toplotnega prehoda pri zidu debeline 30 c m , 
ki je ometan, znaša K = 0,65 kv, m h stop. C. 
Za STIB-0 stenami je ugodno stanovati . Varčujmo dolgoročno, 
saj so stroški gradnje enkratni, prihranek pri kurjavi pa se 
ponavlja in celo povečuje iz leta v leto. 

PROIZVAJAMO, PRODAJAMO, MONTIRAMO 

Proizvodno gradbeno podjetje GRADNJA Žalec, Aškerčeva 4, 
telefon št, (063) 710-740, 710-783, 710-782 
Enota: Proizvodnja in prodaja gradbenih materialov Latkova vas 
pn Preboldu, tel. št. (063) 722-027 
Naše proizvode lahko kupite v vseh prodajalnah gradbenih ma-
tenalov. 

S p l o š n a b o l n i š n i c a d r . J o ž e t a P o t r č a P t u j 
T O Z D b o l n i c a P t u j r a z p i s u j e s l e d e č e 

Š T I P E N D I J E 

3 — n a v i š j i š o l i za z d r a v s t v e n e d e l a v c e — o d d e l 
k u za m e d i c i n s k e s e s t r e 

4 — n a s r e d n j i š o l i za m e d i c i n s k e s e s t r e — 
s p l o š n a s m e r 

1 — na s r e d n j i š o l i za m e d i c i n s k e s e s t r e — 
g i n e k o l o š k o p o r o d n a s m e r 

Kandidatke morajo prošnji pri ložit i : 
— potrdi lo o šolanju oziroma statusu študenta 
— prepis dokazila o učnem uspehu 
— izjavo, da ne sprejemajo drugje štipendije 
Prošnje naslovite na komisi jo za medsebojna razmerja 
delavcev pri TOZD bolnica Ptuj v roku 15 dni od dneva 
razpisa. 

Pri izbiri kandidatk bodo imele prednost t iste z višjih 
letnikov. 

A. Razpisuje kadrovske štipendije za šolsko leto 1976/77 

I. Za TOZD tovarna Glinice 
5 štipendij Za poklic procesničar 

II. Za TOZD tovarne Aluminij 
10 štipendij za poklic livar aluminija in Al . zlitin 
10 štipendij za poklic strojni ključavničar 
2 štipendiji za poklic metalurški tehnik 
2 štipendiji za poklic inženir elektrotehnike — Jaki tok (1. stop

nja) 
3 štipendije za poklic strojni inženir (I. stopnja) 
1 štipendija za poklic diplomirani inženir elektrotehnike — Jaki 

tok 
2 štipendiji za poklic diplomirani inženir metalurgije 
3 štipendije za poklic diplomirani strojni inženir 

III. Za TOZD Vzdrževanje 
2 štipendiji za poklic strojni ključavrličar 
2 štipendiji za poklic elektromehanik 
1 štipendija za poklic tehnični risar 
1 štipendija za poklic strojni tehnik 
1 štipendija za poklic diplomirani strojni inženir (smer konstruk

cija) 

IV. Za delovno skupnost skupne službe 
4 štipendije za poklic procesničar 
3 štipendije za poklic kemijski tehnik 
1 štipendija za poklic metalurški tehnik 

Kandidati naj vlogi (obrazec DZS 1, 65) priložijo te dokumente: 
potrdilo o skupnem gospodinjstvu, potrdilo o premoženjskem 
stanju in zadnje šolsko spričevalo. 
Prijave sprejemamo do vključno 25. maja 1976 na naslov: 
Tovarna glinice in aluminija ,,Boris Kidrič" Kidričevo - Kadrov
sko socialni sektor. 

B. Razpisuje delovno mesto 
VODJA LABORATORIJA ZA KONTROLO GLINICE 
Pogoj: diplomirani inženir kemije s 4-letno prakso m znanje ene
ga tujega jezika. 

C. Objavlja delovno mesto 

DIPLOMIRANI INŽENIR METALURGIJE - pripravnik 
Pogoj: končana FNT - odsek metalurgija 

Rok za vložitev prijav na razpisano in objavljeno delovno mesto 
je 15 dni po objavi. Pismene ponudbe sprejema kadrovsko so
cialni sektor podjetja. V ponudbi navedite svoje osebne podat
ke, dosedanjo zaposlitev, šolsko in strokovno izobrazbo. K 
vlogi priložite dokazila o izpolnjevanju pogojev. 

Delavska univerza Ptuj obvešča vse interesente, da 
zbira prijave za tečaj za tur ist ične vodiče za območje 
Ptuja. 

Kandidat i naj obvladajo vsaj enega od svetovnih 
jezikov. Prijave z dokazil i o znanju jezika sprejema 
Delavska univerza Ptuj do 26. maja 1976. 

D E L A V S K A U N I V E R Z A P T U J 

O B V E S T I L O 

Železniško gospodarstvo CD — Ljubljana 
TOZD ZA VZDRŽEVANJE VOZ PTUJ o. sol. o., 
Rogozniška 21, 

Komisija za medsebojna razmerja delavcev 
v združenem delu 

O B J A V L J A 
naslednja prosta delovna mesta 
za nedoločen čas: 

1. REFERENTA V SPLOŠNI KADROVSKI SLUŽBI 
2. POSLOVNEGA KNJIGOVODJE 
3. TAJNIKA SAMOUPRAVNIH ORGANOV 
4. PRIPRAVNIKA - ESŠ ALI ASŠ 

POGOJ: 
pod 1. in 3. — končana ASŠ in 1 leto delovnih izkušenj; 
pod 2. — končana ESŠ. 

Poskusna doba traja 3 mesece. Rok za prijavo je 15 dni od 
objave. 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi našega dobrega moža, očeta in dedka 

E V G E N A J O Š A R J A 
iz Rabeljčje vasi pri Ptuju 

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste ga spremljali na njegovi 
zadnji poti , mu darovali cvetje in vence. Prav t ako se 
2 A H V A L J U J E M O zdravnikom in strežnemu osebju internega oddelka 
ptujske bolnišnice za nego in skrb ob njegovi hudi bolezni. Hvala 
govorniku KS P tu j , C. p . Večer, Maribor-, podružnica P tu j , 
duhovnikom in pevskemu zboru iz Desternika. 

V Ptuju, 5. maja 1976. 
Žalujoči: žena Gizela; sin 

Jože in hči Irena z družino. 

Z A H V A L A 
Ob nenadomestljivi izgubi dragega očeta in starega očeta 

I 

M a r t i n a Z a m u d a 
IZ BOROVEC 

se zahvaljujemo vsem sorodnikom in znancem, ki so ga v tako velikem številu pospremili 
na njegovi zadnji pot i . 

Zahvala kolektivoma Sigma in Zavodu dr. Marijana Borštnarja 
in vsem, ki so nam v težkih trenutkih priskočili na pomoč. 

Posebna zahvala Roškarjevim, Kosečevim, obojim Klingerjevim in Matjašičevim. Zahvala 
tudi predstavniku KS za poslovilne besede, gasilskemu društvu, g. župniku iri pevcem 

za zapete žalostinke. 
Vsem, prav vsem, hvala! 

Žalujoči: žena Rozalija, sin Martin in hčerka Lizika z družino 





KOMITE OBČINSKE KONFERENCE ZKS PTUJ O DELU UPRAVNIH ORGANOV 

ll 5Sllf 7111 
i i i l iVl i i t 

Na razšuieni seji komiteja ob
činske konference ZKS Ptuj , k i j e 
bila v sredo, 5 . maja 1976 v d o m u 
Franca Kiambergerja v Ptuju, so 
podrobneje ocenili delo upravnih 
organov skupščine občme Ptuj , 
njihovo organiziranost - samo
upravno in d ružbenopo l i t i čno ter 
kadrovsko in pros torsko proble
mat iko , s ka te ro se dnevno sreču
jejo ob delu . 

Po uvodni obrazložitvi Milana 
J A G R A , sekretarja konference 
ZKS občinske uprave, se je razvila 
živahna razprava, v kater i je 

. sodelovalo 14 udeležencev seje, Id 
so vsak s svojega gledišča ocenje
vali delo uprave. Vmes je bilo 
precej kr i t i čn ih , samokri t ičnih in 
tudi opravičujočih besed , tako s 
stališča delavcev, k i neposredno 
delajo v upravi, z gledišča voljenih 
in imenovanih funkcionarjev, 
predvsem pa s stališča občanov in 
organov samoupravljanja. 

Več ina razpravljavcev je poudar
jala, da j e od dela občinske uprave 

v mars ičem odvisna poh t i čna 
situacija na te renu , saj občan 
ces to ocenjuje našo samoupravno 
d ružbo prav po tem, kakšen vtis 
dobi k o t s tranka, ko ureja zadeve 
s posameznimi upravmmi organi. 
Zato je eden od razpravljavcev 
tudi predlagal, da bi naj občani 
sodelovali tudi v organih samo
uprave občinskih upravnih orga
nov. Predvsem je p o m e m b n o , da 
upravni de lava hi tro in v zadovolj
stvo občanov rešujejo zadeve. V 
opraviči lo neka t enh kn t ik na 
račun dela upravnih organov j e 
bilo tudi povedano, da se naj
pogosteje pritožujejo zoper po
samezne delavce v upravi taki 
občan i , ki bi radi p n š h do svojih 
pravic ah korist i n u m o predpisov, 
ki bi radi obšli zakoni tos t . 

Zaninuva je tudi ugotovitev, da 
je o delu občinskih upravmh 
organov komi te OK ZKS Ptuj že 
razpravljal na seji, decembra 1972. 
Od takra t so se izboljšali med
sebojni odnosi , d ružbenopoh t i čna 

aktivnost delavcev uprave se je 
povečala, č lanstvo v ZK se je 
skoraj podvojilo, toda marsikateri 
problemi so ostali enaki , ko t so 
bili pred skoraj štirimi leti . Se 
vedno je močna f luktuadja delav
cev IZ uprave v gospodarstvo in v 
druge dejavnosti, kjer so boljše 
nagrajeni, še vedno so enaki 
problemi glede izobraževanja ka
drov, zlasti izobraževanja ob delu , 
še vedno so enaki prostorski in 
tudi kadrovski problemi. 

Ugotavljajo tudi , da pred leti 
napravljena sistemizacija delovnih 
mest ne ustreza več. Zato jc bil 
dan predlog, da se naj izvede 
reorganizaaja občinskih upravnih 
organov, ki se naj oblikujejo tako 
k o t to zahtevajo potrebe in pogoji 
v občin i , v smislu racionalne 
organizacije, uvajanja sodobnih 
metod in tehnike dela, pravilna 
razporeditev dela in delovnih 
mest, da b o vsak delavec po lno 
zaposlen. Povezano s tem je treba 
izboljšati tudi samoupravno orga

niziranost , k i naj temelji na 
samostojnosti in zavestm odgovor
nosti do dela, ne pa na hierarhič
nih o d n o a h . 

Posebno skrb je t reba posvečat i 
kadrovski zasedbi občinskih 
upravnih organov, ocenit i njihovo 
idejno naravnanost in družbeno
pol i t ično angažiranost. Izhajajoč 
iz tega, pridobivati ustrezne stro
kovne kadre za kl jučna delovna 
mesta v občinskih upravnih orga
nih, voditi n a č r t n o poli t iko šti
pendiranja, dopolnilnega izobraže
vanja in sprotnega strokovnega 
usposabljanja na delovnem mestu, 
uvajati stimulativne oblike nagra
jevanja, upoštevajoč načela na
grajevanja po delu . 

Glede na dejstvo, d a j e danes v 
občinski upravi že 107 članov ZK 
ali 42 % vseh zaposlenih delavcev, 
bo po t rebno tudi organizirati ZK 
tako, da b o lahko razvijala aktiv
nost vsakega člana. Enako velja 
tudi za druge družbenopol i t ične 
organi iadje v okviru uprave, pred
vsem sindikat in aktiv mladih 
delavcev. 

Na seji so imenovali posebno 
komisijo, ki bo na podlagi gradiva, 
pripravljenega za sejo in vsebinsko 
dobre razprave z vrsto spodbudnih 
predlogov, pripravila osnutek skle
pov, ki jih bo komi te sprejel na 
prihodnji seji: Kot so sklenili, bo 
ta seja v začetku junija v združe
nem podjetju AGIS, osrednja 
tema razprave pa b o - ocena 
stanja gospodarstva v občini , po
vezano z izvajanjem novih pred
pisov; F . Fideršek 

Znani ptujski radioamater Boško Djurica YU 3 CM pri delu v Mostju, 
kjer so v času proslave radioamaterji vzpostavili 145 zvez z radioamaterji 
po vsej Jugoslaviji. 

F o t o : I . C i a n i 

Radiomaterji ob potresu 
Nedavni katastrofalni potres , ki je m o č n o prizadel severno Italijo, 

delno pa tudi Slovenijo, zlasti Tolminsko, so precej občutili tudi Ptujčani . 
Pri nas je bil potres med 3. in 4. s topnjo, zato so ga zlasti m o č n o občutili 
stanovalci v višjih nadstropj ih . 

Javnosti je premalo znano delo radioamaterjev, med njimi tudi 
ptujskih, ki so se takoj aktivirali in v dobrih desetih minutah po potresu 
vzpostavili zvezo amaterske mreže z območja cele Slovenije in dela 
HrvaŠke. Pri tem je sodeloval ptujski radioamater Mladen Banov. 
Povedal je , da je mreža delovala zelo učinkovito. S pomočjo kolegov iz 
Italije, Avstrije in Švice so zelo hitro ugotovili, kje je bil epicenter 
potresa. 

V akcijo za pomoč prizadetim po potresu so se dejavno vključili tudi 
ptujski občani in delovne organizacije. Akci jo vodijo sindikati . Prva 
naloga je bila, da naj vse tiste delovne organizacije, ki imajo prikolice za 
letovanje te odstopijo družinam, ki so ob potresu ostale brez strehe. O 
rezultatih akcije do zaključka redakcije še nismo bili obveščeni. 

N E P R E V I D N O S T P R I V O Ž N J I CEZ 
Ž E L E Z N I Š K I P R E L A Z 

Na postaji milice v Ptuju so 
nam povedali, da je v 
preteklem tednu bilo so-
razmeroma malo nesreč in še 
te so bile manjše. Zabeležili so 
le eno nesrečo z večjo 
materialno škodo. 

Franc Ranfl, voznik dostav
nega avtomobila iz Zamuša-
nov, je vozil po poljski cesti 
ob železniški progi iz smeri 
Dornava proti Rbgoznici. Ko 
je pripeljal na cesto 4 . reda v 
Dornavi je zapeljal čez 
železniški prelaz ne da bi se 
predhodno prepričal, če je 
prost. V tem trenutku je 
pripeljal potniški vlak iz smeri 
Ptuja in s sprednjim delom 
lokomotive zadel v levo 
bočno stran avtomobila in ga 
potiskal po progi 340 m. 
Voznik se je pri nesreči lažje 
telesno podedova l ; nastala je 

materialna škoda v višini 
30 .000 dinarjev. Nezgoda se 
je pripetila 7. maja ob 15.45 

MG 

BISERNI, ZLATI IN 
SREBRNI „DA" V DRUŽINI 

KUŠARJEVIH 
Pretekli teden je bilo v Zg. 

Ložnici pri Slov. Bistrici zelo sve
čano. V rodbini Kušarjevih so sla
vili kar trojni zakonski jubilej , 
kar je doslej enkratni primer v 
občini Slovenska Bistrica, prav 
gotovo pa tudi v severovzhodni 
Sloveniji. 

T o še posebno velja za zakonca 
Franc in Mari ja Kapun iz Slov. 
B i s t r i c e , k a t e r a s t a o b tej 

priložnosti slavila biserno poroko . 
Za seboj imata kar 63 let skupnega 
življenja. Poročila sta se leta 1913 
v Slov. Bistrici. Mariji je bilo 
t a k r a t 21 let F r a n c u pa 30 . 
Medtem ko je Marija vsa leta 
pr idno gospodinjila, kar kljub 
svojim 84 letom še danes uspešno 
opravlja, pa je bil F ranc 40 let 
državni cestar v Slovenski Bistrici. 
Danes jih šteje 93 let, vendar še 
pridno opravlja manjša domača 
dela. V zakonu sta se j ima rodili 
dve hčerki, od katerih Ljubica sta
nuje pr i n j i h . P r i d n o p a j i h 

o b i s k u j e t u d i d r u g a h č e r k a z 
vnučkom. 

Tudi zlatoporočenca Franc in 
Julčka Kušar iz Zg. Ložnice sta ta 
dan slavila svoj jubilej 50-letnico 
skupnega zakonskega življenja. 
Vso dolgo obdobje sta t rdo delala 
na svoji kmetiji v Zg. Ložnici. 
Kljub težavam sta vzgojila 6 o t rok, 
ki j ima s pridnostjo vračajo njihov 
trud. Obronki bistriškega Pohor ja 

Sedijo z leve blseroporočenca Marija in Franc Kapun, zlatoporočenca 
Julčka in Franc Kušar, zadaj stojita srebmoporočenca Franc in Alojzga 
Kušar. 

^ Besedilo in slika: 
V. Horvat 

so bili v času N O B velika opora 
par t izanskemu boju proti okupa
torju, pa sta t ako tudi , danes 75-
letni Franc in 83-letna Julčka, 
predvsem s hrano in mater ialom 
nudila osvobodilnemu boju svojo 
pomoč. 

Mlajša v družini Kušarjevih sta 
F r a n c in A l o j z i j a K u š a r iz 
Križnega vrha pri Slov. Bistrici, 
katera sta prav tako kot njihovi 
starši složna v zakonu že 25 let. V 
zakonu sta imela šest ot rok od 
katerih trije so že zaposleni, trije 
pa se še šolajo. 

Zlata poroka v Ptuju 

Na magistratu v Ptuju sta. 30. aprila 1976, svečano potrdila 50-
letnico skupnega življenja Agata in Janez ČELAN, kmetovalca iz Šikol 
19. Oba sta letos dopolnila 74 let, v zakonu so se jima rodili trije otroci. 

Foto: Langerholc 

vreme 
do nedelje, 2 1 9 7 6 . 

Polna luna bo v če t r t ek , 
13. maja ob 21 .04 , Napoved: do 
nedelje, 16. maja bo spremen
ljivo s ploharm in nevihtami v 
popoldanskem in v nočnem 
času . 

Od 17. do 2 3 . b o lepo in 
vroče , enako še naslednji teden 
do če t r tka , 27 . maja. Do vključ
no 15 . maja je letos pre teklo že 
136 dni . Se 230 dn i je do konca 
leta. Alojz Cestnik 

Zasedanje zborov SO Ptuj 

KRATKE SEJE 
Seje vseh treh zborov skup

ščine občine Ptuj, ki so se 
sestali ločeno, v sredo 5. maja 
1976, r>o bile, kljub razmero
ma širokemu dnevnemu redu 
izredno kratke. Zanimivost je 
tudi v tem, da na nobenem 
zboru ni bilo delegatskih 
vprašanj. Poglejmo kratka po
ročila naših sodelavcev o 
posameznih sejah: 

Seje zbora združenega dela se je 
udeležilo 44 delegatov od 5 5 , 11 
delegatom se ni zdelo p o m e m b n o , 
da bi svoj izostanek vsaj opravičili . 
Razprave skoraj ni bilo in tako .so 
delegati sprejeli brez pr ipomb 
staUšča, pr iporoči la in -iclepe 
zborov skupščine obč ine Ptuj za 
nadaljne uveljavljanje delegatskega 
sistema, analizo zaključnih raču
nov organizacij združenega dela za 
leto 1975 , predlog odloka o 
obvezni splošni in sistematični 
deratizaciji na območ ju občine 
Ptuj , odlok o najvišjih stanarinah v 
občini Ptuj , ki naj bi pričel veljati 
s prvim juni jem, osnutek odloka o 
povprečni gradbeni ceni stanovanj 
in povprečnih stroških komunal 
nega urejanja stavbenega zemlji
šča. Delegati zbora združenega 
dela so brez p r ipomb sprejeh tudi 
informacijo o problemih uresniče
vanja programa d ružbeno usmerje
ne stanovanjske' gradnje v obč im 
Ptuj . Edina t o č k a dnevnega reda 
ob kateri se je razvila razprava je 
bila družbeni dogovor o srednje
r o č n e m razvojnem načr tu o var
stvu okolja do leta 1980, Vendar 
smo slišali le en konkre ten pred
log, da naj bi odpadke selekcioni
rali in jih tako uporabili ko t 
sekundarne surovine Delegati so 
soglasno glasovali za ta družbeni 
dogovor z omenjenim predlogom. 

Zasedanja zbora krajevnih 
skupnost i se je od 45 udeležilo 4 0 
delegatov. Kljub razmeroma obšir
nemu dnevnemu redu je bilo 
k o n č a n o v dobr i uri in pol , kar 
priča, da delegati iz krajevnih 
skupnost i , niso imeli bistvenih 
p r ipomb k pripravljenim stali
ščem, analizam in predlogom 

lazrah odlokov, d ružbemh dogo
vorov, od ločb m sklepov. Lahko 
pa je tudi , d a se niso dovolj 
posvetili gradivu, k i je bilo tokra t 
poslano že 15. aprila ali pa je lepo 
spomladansko vreme glavni raz
log? Ugibanj je še vehko, vendar 
je dejstvo, da seja zbora krajevnih 
skupnosti ni bila živalina in da so 
bih pripravljeni d o k u m e n t i spre
jet i brez p r ipomb. Le v zače tku , 
ob potrditvi zapisnika prejšnje 
seje, je dala de legaaja KS Grajena 
d o d a t n o obrazložitev k mnenju 
njihovega delegata, ki je govoril o 
delovanju delegatskega sistema in 
opozori la zbor krajevnih skup
nosti , da so bile nekatere izjave 
ne točne - predvsem zaradi ne-
informiranost i delegata. R e č e n o j e 
bi lo , da so ga zaradi neresnega 
opravljanja svojih dolžnost i raz
rešili k o t delegata in to v skladu s 
s t a tu tom krajevne skupnost i Gra
jena . Predsedmk zbora krajevnih 
skupnosti je delegata iz Grajene 
takoj opozori l , da to določi lo v 
s ta tutu ni v .skladu z veljavirimi 
predpisi in da laliko delegacija 
samo predlaga razrešitev delegata, 
ne more pa ga enostavno odstaviti , 
ker ga ni niti izvohla. Seveda b o d o 
morali na Grajeni o tem nekol iko 
natančneje razmisliti in šele na to 
podvzeti potrebne ukrepe, po
praviti pa tudi svoj s ta tu t . 

Na seji družbenopoUt ičnega 
zbora skupščine občine Ptuj je 
poleg 22 delegatov, sodelovalo še 
nekaj predstavnikov družbeno-
poh t ičn ih organizacij in izvršnega 
sveta. Po tem k o so delegati 
sprejeh predlog stahšč, pr iporoči l 
in dclepov zborov skupščine ob
čine Ptuj za nadaljnje uveljavljanje 
delegatskega sistema, so sprejeh še 
uskladitev 2 . člena od loka o 
priznanjih in nagradah v občini 
Ptuj zaradi amandmaja ostalih 
dveh zborov. S sprejetjem tega 
amandmaja se odlok preimenuje v, 
odlok o priznanjih v občini P tu j . 
V zakl jučku svojega zasedanja je 
zbor obravnaval in sprejel predlog 
odlok o ustanovitvi pokrajinskega 
odbora za vzhodno Štajersko k o t 
medobčinskega organa za izvrše
vanje skupnih nalog na področ ju 
ljudske obrambe . 

N B , M Š , M G 

Odlikovanja 
zaslužnim delavcem 

v ponedeljek, 10. maja 1976 je bila v domu Franca Kramberger ja 
svečanost, na kateri je predsednik SO P t u j , Branko Gor jup podelil 
odlikovanja, s katerimi je predsednik RepubHke Josip Broz-Tito 
odlikoval zaslužne delavce upravnih organov. Zbrane je uvodoma 
pozdravil s krajšim nagovorom dr. Mitja Mrgole, podpredsednik 
izvršnega sveta SO Ptu j . 

Odlikovanja so prejeli: red dela z zlatim vencem: An ton Purg in Ciril 
Satej. Red republike z bronast im vencem: Ivan Rau in Miha Kolarič. Red 
zasluge za narod s srebrno zvezdo: Franjo Šemrov-Vladimir. 

Red dela s srebrnim vencem so prejeli: Lojze Cene, Danica Cvetko-
Korenjak, Jožica Č a r m a n , S tanko Grabnar , Drago Klobučar , F ranc 
Kralj, Konrad Mahor ič , Ignac M u r k o — SDK, Tomaž Petek, Frančiška 
Reisman-Novak, Janez Rebernak, Danica Radanov , Ignac Purg , Dani lo 
Samec, Martin Slana, Franc Vamberger, Ivan Vrabl, Srečko Zelenik, 
Ljudmila Zeml jak-Domanjko in Maks Žmauc . 

Medaljo zaslug za narod je prejela Nada Ošo-Mihelič. Z medal jo 
dela pa so bili odlikovani: J a k o b Hudžar , Jože Križan, Draga Lovrec-
Tušak, Mira Lončar-Šenveter, Ignac Petrovič, Justina Skok-Petek, Dušan 
Suhodolnik in Angela Toplak . 

P o svečani podelitvi odličij je bil krajši kulturni p rogram. V imenu 
vseh odlikovancev se je zahvalil za priznanja Miha Kolarič z obl jubo, da 
bodo vsi tudi v bodoče enako uspešno delovah in prenašaU izkušnje na 
mlajše, da bo delo upravnih organov še bolj uspešno in učinkovito. Vsem 
odlikovancem tudi naše čestitke. 

osebna hroniha 
RODILE SO: 

Marta Breznik, Tomaž 15 -
Iztoka; Jožica Petek, Moškanjci 
116 - dečka; Kristina Kosec, 
Prešernova 1 - Srečka; Angela 
Kuhar, Borovci 55 - dečka; 
Marijana Klasinc, Dragonja vas 33 
- Alenko; Danica Cebek, Sela 2 -
deklico; Marija Kernidl, Ptujska c. 
19, Ormož - dečka ; Marjeta 
Feguš, Gorišnica 77 - Kostja; 
Ivanka I'ras, Markovci 83 -
Klavdijo; Jožica Kušar, Nova vas 
99 - deklico; Hilda Jaušovec, 
S t rmec 21 - dekl ico; Štefka Purg, 
Koritno 2 3 / a - dečka ; Marjeta 
Napast, Rogaška 5 - dečka , 
Marjeta Štampar^ Kajžar 42 -
dečka ; Marjeta Stampar, Kajžar 
42 - dečka; Darja Nadels-
berg-Bene, Zoisova pot 1 -
deklico; Mira Graifoner, Gregorči
čev dr. 7 - dečka ; Jelka 
Arnuš-Pelcl, Bevkova 3 - deklico; 
Terezija Rajh, Markovci 77 -
Petra; Danica Babič, Logarovci 42 
- Matejo; Danica Dolenc, Zg. 
Jablane n. h. ~ deklico, Marija 
Cucek , KUkava 46 - dekhco , 
Danica Horvat, Dobrava 1 -
dečka; Irena Matijaško, Vrazov trg 
2 - Aleksandro; Marta Praprot-
nik, Pušenci 1 - Brigito; Jožefa 
Krajnc, Gajevci 33 - Milana; Ana 
Vinko, Gorca 61 - deklico; Janja 
Cvetko, VeL Nedelja 9 - Tamaro ; 
Marija Klasinc, Pleterje 31 -
deklico; Marta Varga. Ciril 

Metodov dr. 8 - Barbaro, Jožefa 
Jamenšek, Bazoviška 4, Slov. 
BisUica - Arsena; Angela Cartl, 
Zg. Hajdina 74 - deklico. 

POROKE: 
Milan Meško, Ciril Metodov 

dr. 17 in Milena Cafuta, Ciril-
-Metodov dr . 17; Anton Vesenjak, 
Podgorci 29 in Marjana Medved, 
Cukovce 34 ; Stojan Gorišek, Ce
sta Olge Meglic 4 3 in Ehzabe ta 
Bezjak, Polenci 12; Zlatko Voda , 
Titov trg 10 in Cvetlana Bucovič , 
Gregorčičev dr . 5 ; Marjan Bru-
mcn, Sp. Senovko 9 in Kristina 
Breznik, Biš 6 3 ; Ignac Petek, 
Kajuhova 1 in Angela Prevoljšek, 
Krčevina pri Vurberku 18; Feri 
Krušič, Spuhlja 132 m Marija 
Cimerman, Spuhlja 132; Daniel 
Korpar , Hrastovec 48 in Mara 
Jelašac, Sičice 24 , Nova Gradiška; 
Jožef Frangež , Sp . Jablane 3 in 
Jožefa Brač ič , Pleterje 12; Jožef 

Zajšek, Stanošina 35 in Marija 
Kojc, Stanošina 3 5 ; Stanislav 
Turk , Župeč ja vas 16 in Slava 
Gmajner, Mihovce 4 6 ; I v a n Laura, 
Kobar id , Volaričeva 9 in RozaUja 
Kos, Nova vas pn Markovcih 2 ; 
Janez Trafela Maribor, Cesta XIV 
divizije 87 in Marija Ferš , Sedlašek 
1 1 1 ; An ton Štumberger , Pristava 
26 in Marija Korp i č , Dravci 7; 
Davorin Maček, Kamniška graba 
96 m Angela Horvat , Janežovci 
6 /a ; . 

U M R U S O : 
Jakob K o m e t , Kidričevo 64 , 

ro j . 1913 , umrl 30 aprila 1976; 
Evgen Jošar , Rabeljčja vas 17, r o j . 
1920, umrl 3 . maja 1976; Roza 
Roškar, Dornava 121 , roj . 1903, 
umrla 4 . maja 1 9 7 6 ; M a n j a Hrga, 
Rot 1925 , unu-la 4 . maja 1976; 
Apolonija Rezek, Ce rmož i če 70 , 
roj . 1 8 9 1 , umrla 7. maja 1976; 
Ivan Kralj, Pavlovci 2 7 , roj . 1921 , 
umrl 9 . maja 1976; Alojzija 
Sečnik, G o n č a k 14, ro j . 1 9 1 3 , 
umrla 9. maja 1976; Alojzija 
Kostanjcvec, Srbski tig 5 , roj . 
1893 , unu la 10. maja 1976 . 

TEDNIK izdaja časopisni zavod Ptujski tednik, 62250 Ptuj, Vošnja-
kova 5, poštni predal 99. Urejuje uredniški odbor, odgovorni 
uredi ik FRANC FIDERŠEK. Izhaja ob četrtkih. Uredništvo in upra
va: telefon (062) 77-079. Celotna naročnina znaša 100 dinarjev, za 
tujino 200 dinarjev. Žiro račun SDK Ptuj 52400 - 603 - 30458. Tiska 
Mariborski tisk. Na podlagi zakona o obdavčevanju proizvodov in 
storitev v prometu spada TEDNIK med proizvode, za katere se ne 
plačuje temeljni davek od prometa proiz^-^^^ov. 


